
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LXV/2022 

LXV sesja w dniu 14 grudnia 2022 r. 

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LXV sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 14:00  Przewodniczący Rady Gminy 

w Orońsku Pan Sylwester Różycki witając radnych, sołtysów, Zastępcę Wójta Pana Józefa 

Bakułę, Kierownika Referatu Rozwoju i Gospodarki Komunalnej Pana Piotra Grelę, Kierownika 

Referatu Administracyjno-Organizacyjnego Panią Milenę Szymańską oraz wszystkich obecnych. 

Obrady zakończono o godz. 16:17 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas 

3. Małgorzata Burek 

4. Maria Deja 

5. Maria Gajewska 

6. Wiesława Kaczyńska 

7. Mariusz Mirecki 

8. Sylwester Różycki 

9. Adam Stańczyk 

10. Ewelina Suligowska 

11. Katarzyna Taras 

12. Monika Wiecheć 

13. Mariusz Wojcieszak 

14. Artur Zasada 

15. Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych (Pani Ewelina 

Suligowska opuściła posiedzenie o godzinie 15:10) co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski o zmianę porządku obrad. 

Głosowano wniosek Pana Sylwestra Różyckiego w sprawie: dodania do pkt 3 porządku obrad 

protokołu z sesji LXIII z dnia 30 września 2022 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon 

 

Głosowano wniosek Pana Józefa Bakuły w sprawie: dodania do pkt 8 porządku obrad ustępu 

g) o treści: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2022-2036 oraz 

ustępu h) o treści: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2022 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do biura Rady wpłynął wniosek o udzielenie 

głosu na sesji od Pana Krzysztofa Stanika Wiceprezesa Ochotniczej Straży Pożarnej. Tematem 

wystąpienia ma być zabezpieczenie środków na zakup średniego samochodu gaśniczego. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował jednocześnie, że przed sesją otrzymał telefoniczną 

informację, że Pan Krzysztof Stanik nie będzie obecny na dzisiejszym posiedzeniu, więc Rada 

nie będzie głosowała nad tym wnioskiem. 

Pani Maria Deja: Nie było to poruszane już? 

Pan Sylwester Różycki: Było. 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie porządku obrad wraz ze zmianami. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 



Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został przyjęty wraz ze zmianami. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXII z dnia 30 sierpnia 2022 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXII z dnia 30 sierpnia 

2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Kolejno, Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXIII z dnia 30 

września 2022 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Ewelina 

Suligowska, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXIII z dnia 30 września 

2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

 



4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące pisma: 

a) (do wiadomości) pismo dot. skargi na bezczynność Wójta Gminy Orońsko w przedmiocie 

wydania zaświadczenia – odpowiedź na wezwanie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego; 

b) kopia wniosków złożonych do projektu budżetu Gminy Orońsko na 2023 rok przez Rady 

Sołeckie, Radnych, mieszkańców, instytucje, jednostki organizacyjne podległe Urzędowi Gminy 

w Orońsku w celu analizy przez Komisję Finansowo-Budżetową i Spraw Socjalnych; 

c) Zarządzenie Nr 99/2022 Wójta Gminy Orońsko z dnia 15 listopada 2022 r. w sprawie 

przedłożenia Radzie Gminy projektu uchwały budżetowej na 2023 rok wraz z projektem uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2023-2041; 

d) życzenia Bożonarodzeniowe skierowane dla Radnych od Pani Skarbnik Gminy Orońsko; 

e) skarga na Wójta Gminy Orońsko w związku z niewykonaniem przez niego czynności nakazanych 

prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi przepisami 

prawa; 

 

5. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami nie wpłynęły żadne zapytania 

i interpelacje. 

 

6. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Józef Bakuła Zastępca Wójta Gminy Orońsko przedstawił informacje z działalności między 

sesjami: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, właściwie w ostatnim miesiącu skupiamy się 

głównie na temacie węgla. Dzisiaj możemy powiedzieć tyle, że mamy już pierwsze dostawy 

węgla na placu i będziemy je lada dzień sprzedawać. Że jest to węgiel z polskich kopalni i dobrej 

jakości – bo tego się obawiałem najbardziej, że przywiozą nam jakiś kolumbijski, który trudno 

będzie sprzedać, który nie będzie się chciał palić. Wszystkie dokumenty dotyczące wszelkiego 

rodzaju dodatków, bo tym nas zarzucono ostatnio – czyli zadania zlecone z Rządu – musieliśmy 

zostawić bieżące sprawy, zająć się tymi dodatkami, teraz dystrybucją węgla. Jak mówię, lada 

dzień rozpoczniemy sprzedaż naszym mieszkańcom. Oczywiście w cenie 2 000 złotych, tak jak 

to było ustalone. My płacimy po 1 500, ale mamy koszty przywozu, koszty dystrybucji przez 

wybranego dystrybutora, czyli kogoś kto się zajmuje handlem węgla, nadzór, wagi, itd. Więc to 

wszystko nas pochłania bez reszty. Jeśli chodzi o Polski Ład – też mnóstwo problemów wywołała 

sytuacja, bo nie złożyliśmy w terminie wniosków o promesę. To wszystko jest na platformie 

elektronicznej robione i poszły upoważnienia dla Pana Wójta, bo jeszcze był w pracy i Pani 



Skarbnik Diany Czubak, bo była w pracy i nie poszedł w stosownym czasie wniosek o promesę. 

Później Pan Wójt był na – jest na zwolnieniu lekarskim. Pani Diana Czubak na zwolnieniu 

lekarskim. Myśmy powysyłali osoby w zastępstwie, czyli mnie za Pana Wójta, Panią Izabelę 

Skorżę za Panią Skarbnik, ze stosownymi upoważnieniami. Tylko z nimi nie ma żadnego 

kontaktu. Nawet wskazywane w mailach telefony – nie odbierają. I długo to trwało. Dzisiaj, 

właściwie wczoraj, przed 16 tuż, zadzwoniła do mnie Pani, zupełnie przypadkiem – powiedziała, 

że nie może być wskazanych więcej niż dwie osoby do dysponowania, do obsługi tego. 

W związku z tym trzeba wycofać tych, którzy nie są w stanie w tej chwili podpisywać, 

podejmować decyzji. Dzisiaj od rana z Panem Darkiem Kaczorem nad tym pracowaliśmy, żeby 

wycofać Pana Wójta, wycofać Panią Skarbnik, a żaby pozostały moje nazwisko i Pani Skorży, 

żeby nas zaakceptowali, żebyśmy mogli złożyć wniosek o tę promesę. Przed jeszcze Komisją, 

więc przed 12 Pan Darek mnie poinformował, że kontaktował się z tą Panią telefonicznie, bo 

dzisiaj z tymi Paniami jesteśmy umówieni, że odbierają telefony, rzeczywiście odbierają – 

i powiedziała, że dotarły do nich ta dokumentacja i że jest w porządku. Więc potrzebują chwilę, 

nie wiem jak długą, zaakceptują nam to i będziemy mogli złożyć wniosek o promesę. Sytuacja 

jest o tyle pilna, że to jest termin do 16, no ale jak już wszystkie dokumenty są w porządku, no to 

myślę, że spokojnie to zrobimy. Walczymy na co dzień, w ogóle, ze sprawą związaną z Referatem 

Finansowym, bo jak wiecie Państwo, nie ma nad tym Referatem nadzoru, ponieważ Pani Skarbnik 

jest na zwolnieniu, osoba, która zastępowała Panią Skarbnik także na zwolnieniu, nie ma kto 

księgować. mamy, póki co, Panią która pomaga, jakby zastępując Panią Skarbnik, osobę 

z wieloletnim doświadczeniem na takim stanowisku. Te projekty uchwał, które dzisiaj 

prezentowaliśmy przygotowywała nam. Ale też dziś ma dotrzeć osoba, która zajmie się 

księgowaniem, bo mamy od połowy listopada nieksięgowane dokumenty. Trudno sobie 

wyobrazić zrobienia sprawozdania bez zaksięgowania dokumentów, bo nie będzie po prostu 

danych do tego sprawozdania. Wszystko wskazuje na to, że sytuacja zostanie opanowana. Pani 

Kaszuba też już potwierdziła, że po tym zwolnieniu, a ma je do 22 grudnia, że już wróci do pracy. 

Jutro ma być na rozmowie, żebyśmy mogli sobie porozmawiać o szczegółach. Ale jeśli będzie 

trzeba, to nie wiem ile jest tych zaległości, to jeszcze wezmę na umowę zlecenie ze dwie osoby, 

żeby zdążyć zaksięgować, żebyśmy w nowy rok weszli bez żadnych no niezrealizowanych 

rzeczy. Więc tak jak mówię, plan jest taki, że wszystko opanujemy, natomiast uważam, że trzeba 

od nowego roku zorganizować na nowo Referat Finansowy, bo to nie może tak funkcjonować, 

że jak nie ma jednej osoby, czy dwóch osób, to nikt inny nie jest w stanie zastąpić. Ja rozumiem, 

że oni wszyscy mają za dużo obowiązków w takiej sytuacji, to jest zrozumiałe. Ale jeśli mówią, 

że ona tego nie zrobi, bo ona nigdy nie robiła, nie umie tego robić, no to znaczy, że w organizacji 

tego Referatu jest coś nie tak. Tyle chyba z mojej strony. Pracujemy, tak jak zapewne Pan 

Przewodniczący, Pan Przewodniczący Zdon również zauważył, że materiały dostają o godzinie 



22, bo my tak pracujemy, tak kończymy pracę. Oczywiście nie cała załoga, ale ci którzy są 

potrzebni, siedzimy do późnego wieczora, żeby nadrobić zaległości. Dziękuję bardzo. 

Pani Ewelina Suligowska: Jak były zapisy na węgiel, to teraz będą szły po kolei według zapisów? 

Pan Piotr Grela: Tak. Staramy się, aby ta kolejność zapisywania była odzwierciedlona 

w kolejności wydawania węgla, chyba że ktoś po prostu nie może, czy go nie ma, no to wtedy 

zostaje przesunięty na okres kiedy będzie mógł ten węgiel odebrać. 

 

7. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie między 

sesjami. 

1. Wspólne posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych oraz Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Aktywności Społecznej z dnia 14.11.2022 r. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych Pan Bogdan Zdon 

poinformował: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Szanowni goście w dniu 14 

listopada odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych 

oraz Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Aktywności Społecznej. Porządek 

obrad: 1. Analiza wniosków złożonych do projektu budżetu Gminy Orońsko na 2023 rok przez 

Rady Sołeckie, radnych, mieszkańców, instytucje jednostki organizacyjne podległe Urzędowi 

Gminy w Orońsku. 2. Informacja Wójta Gminy Orońsko dotycząca wykonania uchwały 

Nr XIV/82/19 Rady Gminy w Orońsku z dnia 15 listopada 2019 r. w sprawie: przystąpienia do 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Orońsko. 

3. Informacja Wójta Gminy Orońsko dotycząca wykonania uchwały Nr XII/69/19 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2019 r. w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części Gminy Orońsko dla obszaru w obrębie 

ewidencyjnym 0007 sołectwa Guzów i obrębie ewidencyjnym 0011 sołectwa Łaziska. 

4. Informacja Wójta Gminy Orońsko dotycząca wykonania uchwały Nr XXV/134/2020 Rady 

Gminy w Orońsku z dnia 29 czerwca 2020 r. w sprawie: przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego części obrębów Orońsko, 

Dobrut, PGR Orońsko, w gminie Orońsko, powiat szydłowiecki, woj. mazowieckie. 5. Informacja 

Wójta Gminy Orońsko w sprawie dystrybucji węgla dla mieszkańców Gminy Orońska. 6. Sprawy 

bieżące. Komisja Rolnictwa, Środowiska, Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Aktywności 

miała, oprócz tych punktów, które odczytałem, jeszcze punkt: Informacja Wójta w sprawie 

promocji Gminy. Pozostałe punkty były tożsame. Obecnymi gośćmi na posiedzeniu byli: 

Wiceprezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Orońsku Pan Krzysztof Stanik, Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Sylwester Różycki, Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Gajewska, 

Kierownik Referatu Rozwoju i Gospodarki Komunalnej Pan Piotr Grela, Kierownik Referatu 

Administracyjno-Organizacyjnego Pani Milena Szymańska i oczywiście Pan Wójt. 



Analizowaliśmy, proszę Państwa, wnioski złożone do Wójta Gminy do dnia 30.09.2022 r. 

Pierwszy wniosek, który był rozpatrywany to był wniosek OSP na zakup samochodu do kwoty 

475 000 złotych. Pan Wójt poinformował, że na tę chwilę zostało wydane strażakom 

potwierdzenie o zabezpieczeniu środków, jednak o faktycznych środkach jakie będą do 

dyspozycji zostanie złożona oddzielna informacja. Taka deklaracja jest potrzebna druhom, aby 

móc starać się o pozyskanie pieniędzy na zakup samochodu. Wnioski Komisji z dnia 27 września 

o zabezpieczenie środków finansowych dla Powiatu na budowę chodnika w Wałsnowie od PSP 

w kierunku do Bąkowa, tj. droga powiatowa, w wysokości 50 000 złotych. Wójt poinformował, 

że wszystkie wnioski, które zostały złożone na razie pozostają bez rozpatrzenia, na tym etapie, 

kiedy udało się Pani Skarbnik spiąć budżet. Pan Wójt wyraził prośbę o to, aby w późniejszym 

terminie o tym rozmawiać, czy należy je wprowadzić do budżetu, czy nie. Wnioski od sołectwa 

Chronów – dużo punktów, w których najwięcej dotyczy budowy dróg. Droga w Chronowie od 

rozwidlenia przy figurce w stronę do torów jest w bardzo złym stanie. Pan Wójt zaznaczył, że ta 

droga leży w granicy planowanej drogi S12, więc na razie nie ma sensu robić remontu tej drogi, 

wystarczyłoby samo frezowanie i bieżące reperowanie tej drogi. Droga zostanie 

najprawdopodobniej zrobiona z funduszu sołeckiego. Wniosek od Radnego z miejscowości 

Bąków. Na 7 wniosków punktów Pan Bogdan Zdon dostał odpowiedź tylko na 1 od Wójta, że 

został przyjęty wniosek dot. remontu mostu na rzece Szabasówce koło Starego Młyna. Zapytałem 

się czy nie zostało wprowadzone zadanie dotyczące budowy sieci wodociągowej do 16 nowo 

podzielonych działek. Pan Wójt odpowiedział, że na tę chwile, jeszcze przy tym montażu 

i zamknięciu budżetu jeszcze to nie zostało wprowadzone. Ja wnioskuję już od dwóch lat 

o wykonanie w kierunku do lasu, działki już podzielone, mieszkańcy tam już wykupują te działki, 

grodzą, a nie ma wodociągu. Zostały wydane dla tych wszystkich działek decyzje o warunkach 

zabudowy, to jest 16 działek. Pan Wójt stwierdził, że w takim przypadku to postać zmienia rzecz 

i jest to argument, by wprowadzić do budżetu. Dlatego został zgłoszony wniosek o budowę tej 

sieci o długości 270 metrów na kwotę 60 000. Komisja była za wprowadzenie tego do budżetu. 

Następny wniosek Radnego z miejscowości Ciepła. Nie dostałem na piśmie czy zostały 

wprowadzone do budżetu wnioski z Ciepłej. Pani Radna Wiesława Kaczyńska stwierdziła, że 

uważa, iż lepszym byłaby rozbudowa szkoły o salę gimnastyczną, bowiem w salach jest ciasno, 

a klasy się mieszczą. Bo jest wprowadzone do budżetu „Dobudowa sal gimnastycznych 

w Ciepłej”. My tu żeśmy złożyli wniosek, żeby była dokumentacja robiona wraz z salą 

gimnastyczną. Komisja była: 4 głosy były „za”, opinia była pozytywna Komisji. Wniosek Pani 

Katarzyny Taras o zabezpieczenie środków finansowych w wysokości 30 000 złotych na zadanie 

pod nazwą „Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla obrębu ewidencyjnego 0012 

w gminie Orońsko, pomiędzy ulicami Zagórską, Starowiejską, Radomską”. Pan Wójt 

poinformował, że zadanie zostało wprowadzone do budżetu. Wniosek Radnej Katarzyny Taras 



o zabezpieczenie środków finansowych w wysokości 30 000 złotych na zadanie pod nazwą: 

„Demontaż dwóch istniejących, zakup i montaż nowych wiat przystankowych w miejscowości 

Orońsko przy drodze wojewódzkiej nr 735”. Pan Wójt poinformował, że jest już koncepcja 

i projekt dla istniejących przystanków, ale pięknie zmodernizowanych. Cena około 18 000 dla 

jednego przystanku. Wniosek o wprowadzenie do budżetu  zadania pt. „Przeniesienie stanowiska 

lęgowego bociana białego z posesji prywatnej i budowa platformy pod gniazdo na słupie 

wolnostojącym przy ul. Zagórskiej w Orońsku”. Pan Wójt poinformował, że może wziąć ten 

wniosek pod uwagę. Była tu propozycja do Pana Wójta, aby się zwrócił do zakładu 

energetycznego z zapytaniem czy widzą to pod względem prawnym do kogo należy obowiązek 

postawienia takiej platformy. Mariusz Mirecki poinformował, że podobna sytuacja była 

w Tomaszowie – spadło gniazdo i zostało zrobione nowe na słupie, jednak bociany nie chciały 

usiąść na słupie, za to zbudowały nowe gniazdo w starym miejscu. Platforma stoi pusta. Padła 

propozycja, by Wójt nawiązał kontakt z zakładem energetycznym i ewentualny zakup takiej 

platformy nie będzie drogi w ciągu przyszłego roku budżetowego. Wniosek Radnego 

z miejscowości Dobrut o oświetlenie uliczne wzdłuż drogi gminnej, to jest tzw. gościniec, 

nr działki 697 oraz chodnika przy drodze Dobrut Stara Wieś nr działki 696/1. Chodnik przy 

drodze gminnej Dobrut Brody nr działki ewid. 36 oraz oczyszczenie zbiornika wodnego przy 

nowobudowanym placu zabaw na działce nr ewid. 286. Zapytałem się czy Pan Wójt planował 

wprowadzenie do budżetu te wnioski, które były przeczytane. Pan Wójt odpowiedział, że 

oświetlenie jest celowe, ponieważ tam powstają domki. Najpierw trzeba zacząć od dokumentacji. 

Dlatego Komisja wnioskowała o wprowadzenie „Oświetlenia ulicznego wzdłuż drogi gminnej 

(gościniec) 697” – na wykonanie projektu dokumentacji. Komisja głosowała – 4 głosy były na 

tak. Jeżeli chodzi o oczyszczenie zbiornika Komisja na dzisiejszym posiedzeniu wprowadziła to 

zadanie. Kwota tam 25 000 złotych, ale przy tym placu zabaw oczyścić ten zbiornik. Zapytałem 

Pana Wójta co z chodnikami w Dobrucie. Pan Wójt powiedział, że na pewno nie znajdą się 

pieniądze w budżecie na budowę chodników, ponieważ tych pieniędzy nie ma, a nie są to miejsca 

strategiczne. Gdyby były pieniądze to Pan Wójt wykonałby wszystkie wnioski, które wpłynęły 

do tej pory. Jeżeli Rada ma wolę zaciągnąć kolejny kredyt na budowę chodników, to oczywiście, 

ale jego zdaniem te chodniki mogą poczekać. Pan Radny Adam Stańczyk powiedział, że 

faktycznie mogą poczekać, jednak prosi o zrobienie tego zbiornika. Wniosek Radnego, 

Przewodniczącego Rady Sylwestra Różyckiego o pozyskanie części nieruchomości oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 82/2 pod drogę gminną zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego przy ulicy Dworskiej. Komisja na dzisiejszym posiedzeniu 

przyjęła, wprowadziła ten wniosek jako, aby go wpisać do budżetu na 2023 rok, żeby wykonać 

tam dokumentację. Ponieważ tam ludzie nie mają dojazdu do nieruchomości, ten problem od 

początku naszej kadencji jest nierozwiązany. Pan Wójt powiedział, że będzie to realizował na 



podstawie specustawy o drogach. Kolejnym punktem wniosku Pana Przewodniczącego było 

wykonanie projektu oświetlenia ulicy Cichej, Miłej, przy drodze Osiedlowej oznaczonej 

numerem działki 120/4 i 120. Mieszkańcy co roku wnioskują o lampę solarną. Pan Piotr Grela 

powiedział, że wszystkie wymienione we wniosku ulice objęte są wnioskiem z Polskiego Ładu. 

To znaczy te pieniądze, które żeśmy otrzymali w wysokości 4 750 000. Były w projekcie, będzie 

robione oświetlenie też tych ulic. Był jeszcze wniosek Pani Radnej z Zaborowia o wyrównanie, 

oczyszczenie i utwardzenie drogi gminnej w Zaborowiu nr 29. Wójt powiedział, że to ważna 

droga i Pani Radna od dawna o to wnioskuje oraz trzeba to zrobić w ramach bieżącego remontu. 

Kolejnym punktem było uporządkowanie zbiornika wodnego w centrum wsi oraz jego 

zagospodarowanie. Pani Małgorzata Burek powiedziała, że już drugi raz było zabezpieczone 

10 000 złotych na to zadanie, również w tym rok, jednak te 10 000 złotych nie starczy na 

wykonanie tego zadania. Stwierdziłem, że jeżeli są pieniądze z funduszu sołeckiego, to Wójt 

powinien dołoży do tego zadania. Trzecim punktem wniosku jest remont mostu w miejscowości 

Chałupki Łaziskie. Pan Wójt powiedział, że w tej chwili nikt nie zgłasza potrzeby jego naprawy, 

bo nie stwarza zagrożenia. Jeżeli pojawią się jakieś dziury to się to będzie naprawiało na bieżąco. 

Wniosek od Pani Radnej Wiesławy Kaczyńskiej o budowę drogi gminnej w Chronowie-Kolonii 

Dolnej oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 111. Pan Wójt powiedział, że to jest zadanie do 

zrobienia w ramach remontu. Teraz są zabezpieczone pieniądze na mulczowanie i wysypywanie 

kruszywem, a w przyszłości plany są, aby zrobić ją z pieniędzy FOGR’u. Następny punkt 

z wniosku to budowa boiska sportowo-rekreacyjnego w miejscowości Chronów-Kolonia Dolna. 

Pani Wiesława Kaczyńska powiedziała, że to było by boisko na działce za placem zabaw. Trzeba 

tam też zakupić toi-toia lub wyremontować starą ubikację, która znajduje się na działce. Punktem 

czwartym wniosku jest przejęcie od Skarbu Państwa działki nr 516/1 w miejscowości Chronów-

Kolonia Górna pod plac zabaw. Pan Zdon powiedział, że trzeba bezpośrednio Wójta naciskać, 

aby to zadanie, które jest do budżetu nie wchodzi. Pan Grela poprosił o jeszcze chwilę 

cierpliwości, a już działa ta niedawno powołana uchwałą komisja do pozyskiwania nieruchomości 

i w tej chwili trwają już analizy odnośnie tego, jakie działki można pozyskać. Wniosek od Radnej 

i Sołtysa z Łazisk o odnowę rowów w miejscowości Łaziska Wieś wraz z umocnieniem. Pani 

Radna Renata Bączek powiedziała, że takie zadanie zostało zapisane w funduszu sołeckim, z tym, 

że tych pieniędzy nie starczy. Pan Bogdan Zdon powiedział, że Pan Wójt dołoży w momencie 

kiedy braknie tych pieniędzy z funduszu sołeckiego. Pan Wójt powiedział, że można zrobić to 

Naszym własnym sprzętem. Pani Renata Bączek powiedziała, że mieszkańcy chcieliby wyłożyć 

boki tego rowu jakąś kostką zabezpieczającą przed zamuleniem. Wniosek Komendy Powiatowej 

Policji w Szydłowcu o wsparcie finansowe działań podległej Komendy. Środki finansowe 

przeznaczone będą na rekompensaty pieniężne dla policjantów, którzy będą realizowali 

dodatkowe służby patrolowe na terenie Gminy Orońsko oraz na dofinansowanie zakupu pojazdu 



służbowego. Pan Zdon powiedział, że we wniosku nie została wskazana kwota, jaką Policja 

chciałaby otrzymać, więc nie wiadomo w jaki sposób podejść do tego wniosku. Wniosek Radnego 

Artura Zasady o budowę pełnowymiarowej hali sportowej przy szkole podstawowej w Guzowie. 

Pan Wójt powiedział, że Gmina nie dostała dopłaty z Ładu Polskiego. Pan Piotr Grela dodał, że 

plan jest, aby ująć zadanie projektowe w tym budżecie wraz z rozbudową przedszkola. Pan Wójt 

powiedział, że to zabezpieczyłoby tamten teren jeżeli chodzi o dzieci, które chodzą do 

przedszkola w Wolanowie. Więc to byłaby hala sportowa wraz z dodatkowymi salami 

dydaktycznymi. Ale nie ma finansowania, więc na razie należy z zadania zrezygnować. Drugim 

punktem wniosku, czyli budowa drogi gminnej od drogi powiatowej w Guzowie w stronę 

miejscowości Kolonia Mokra wraz z wodociągiem znalazł się w budżecie na przyszły rok. 

Kolejnym punktem jest budowa drogi gminnej o numerze 774 wraz z wodociągiem, który 

również został wprowadzony do budżetu. Następnym punktem jest budowa drogi gminnej 

o numerze 569.  Pan Wójt powiedział, że w ramach remontów może poprawić przejezdność tej 

drogi. Kolejnym punktem wniosku jest wstawienie trzech lamp solarnych na drodze gminnej 

w Guzowie. Pan Bogdan Zdon powiedział, że należałoby ten wniosek doprecyzować, dlatego 

wniosek zostaje do dalszej konsultacji. Następnym punktem jest ułożenie kostki przy drodze 

gminnej od krzyżówek w Guzowie do ulicy Górnej w Orońsku. Ten wniosek również został do 

rozważenia w późniejszym terminie, po doprecyzowaniu jego treści. Ostatnim punktem wniosku 

jest rozbudowa placu zabaw przy szkole podstawowej w Guzowie oraz siłowni plenerowej na 

powietrzu. Pan Zdon stwierdził, że na to zadanie zostały przeznaczone środki z funduszu 

sołeckiego. Wniosek Sołectwa Orońsko o budowę drogi na ulicy Osiedlowej, Sportowej, 

Dworskiej, Cichej, Wąskiej i Topolowej. Pan Zdon stwierdził, że to zadanie zostało już 

wprowadzone do budżetu. Pan Sylwester Różycki powiedział, że trzeba nadać nazwę ulicy tzw. 

Sportowej, popularnie nazywanej Orzechową, bo każdy używa innej nazwy. Pan Zdon 

powiedział, że rozmawiał z mieszkańcami tej ulicy, oni mają nadane numery od ulicy Brandta 

i nie chcą żadnych zmian. Kolejny wniosek to budowa chodnika na ulicy Wierzbickiej (ciąg 

dalszy od Starowiejskiej). Zadanie to jest realizowane przez Powiat. W dalszym ciągu jest 

przedmiotem wprowadzenia do budżetu przez Powiat. Budowa ulicy na ul. Osiedlowej będzie 

w ramach inwestycji budowy drogi, natomiast chodnik na ul. Witosa należy jak wprowadzi to 

zadanie Powiat. Chodnik przy ul. Brandta też zadanie Powiatu. Kolejnym punktem wniosku jest 

budowa chodnika przy drodze DW735 w kierunku ul. Rzecznej. Pan Wójt poinformował, że tutaj 

jest pewien zastój z Zarządem Dróg Wojewódzkich, ale dyrektorstwo obiecało wrócić do tematu 

i przychylić się do tego, aby zwiększyli swój udział przy urządzaniu tej drogi. Opieszałość działań 

Dyrekcji Dróg Wojewódzkich wynika najprawdopodobniej z decyzji o odmowie utrzymywania 

przez Gminę dróg serwisowych. Kolejne punkty wniosku dotyczące remontu przystanków 

autobusowych oraz bieżących remontów dróg były już poruszane na posiedzeniu. Następny punkt 



to poprawienie bezpieczeństwa poprzez wynajem firmy ochroniarskiej oraz poprawę monitoringu 

na Centrum Rekreacji. Pan Wójt powiedział, że zostały zwiększone pieniądze na patrole policji 

na terenie Gminy Orońsko, co wydaje się przynosić efekty, bo skarg od mieszkańców jest mniej. 

Wójt nie przewiduje zatrudnienia firmy ochroniarskiej. Kolejnym punktem jest przeniesienie 

parkingu na drugą stronę Centrum Rekreacji. Po upływie 5 lat od poprzedniej inwestycji na tym 

terenie będzie można podjąć jakieś zadania, np. przykrycia rowu, aby zwiększyć te miejsca 

parkingowe. Ostatnim punktem wniosku jest nasadzenie szpaleru zimozielonego od strony 

mieszkań oraz przebudowa odwodnienia na ul. Sportowej. Pan Wójt powiedział, że ładnie się 

przyjęły nasadzenia, które już zostały zrobione, a o następnych nasadzeniach cały czas się myśli. 

Zajmuje się tym osoba, która odpowiednio zaprojektuje. Ja zapytałem co się dzieje 

z odwodnieniem na tej ulicy, że padały wnioski? Pan Sylwester Różycki powiedział, że na 

zabraniu sołeckim poruszony został ten temat we względu na to, że odwodnienie zaprojektowane 

zostało po stronie mieszkańców. Następnym punktem było pismo do Centrum Rzeźby Polskiej 

dotyczące odpowiedzi Wójta, że zostały zadeklarowane pieniądze na zakup publikacji autorstwa 

Tomasza Adama Pruszaka. Pan Wójt powiedział, że publikacja z Centrum Rzeźby na temat 

Orońska jest chętnie kupowana przez Gminę, po to aby rozdysponować je po jednostkach takich 

jak szkoły czy biblioteka. Wniosek Pani Marii Gajewskiej dotyczący oświetlenia ulicznego 

w Wałsnowie przez zamontowanie 3 lamp solarnych wzdłuż drogi 735. Pan Bogdan Zdon 

powiedział, że jest to w okolicach przystanków. Pani Radna Gajewska powiedziała, że jest to 

w miejscu, gdzie powstały nowe zabudowania. Na wniosek Komisja odpowiedziała pozytywnie 

i wprowadziła to jako projekt do budżetu na 2023 rok – zamontowanie tych lamp. Wniosek Pani 

Gajewskiej o przebudowę drogi 477 w miejscowości Wałsnów (za lasem). Pan Piotr Grela 

powiedział, że dokumentacja jest złożona do Starostwa w celu uzyskania pozwolenia na budowę. 

Po otrzymaniu tego pozwolenia będzie można przystąpić do prac. Jeśli zostanie uzyskane to 

pozwolenie do końca grudnia to zostanie złożony wniosek do KOWR’u na tę drogę. Wniosek 

Radnej Marii Gajewskiej o budowę chodnika przy drodze gminnej nr 246 w miejscowości 

Wałsnów. Pani Maria Gajewska powiedziała, że wniosek został napisany na prośbę 

mieszkańców. Kiedyś, podczas budowy – jest to proszę Państwa ta droga, która biegnie od starej 

7, od tej drogi wojewódzkiej, w kierunku do wiaduktu na S7 – do tej drogi projekt był zrobiony 

również na chodnik, ale ze względu na zbyt małe fundusze jakie dostała Gmina ten chodnik nie 

był zrobiony, a teraz przypomniało się o tym mieszkańcom. Pan Wójt powiedział, że przy tym 

budżecie nie ma pieniędzy na tego typu zadania, ponieważ ten chodnik nie jest, aż takim 

priorytetem. Wniosek Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobrucie o zabezpieczenie 

środków finansowych na okresowy przegląd sprzętu i samochodów bojowych. Tutaj Komisja 

Finansowa przychyliła się do tego wniosku, bo to dotyczy przeglądu sprzętu i samochodów 

bojowych. Jest przegląd Holmatro – 1 200 złotych, wymiana węży przy Holmatro – ok 14 000 



złotych, przegląd aparatów ODO – 25 000, przegląd samochodu, wymiana olejów i filtrów – 

1 700 złotych. Komisja pozytywnie zaopiniowała ten wniosek i przyjęła to zadanie do budżetu na 

2023 rok. Wniosek od mieszkańca Gminy o budowę drogi na działce 190 w miejscowości 

Orońsko, ul. Radomska. Pan Piotr Grela powiedział, że tę drogę będzie trzeba zrobić w ramach 

bieżącego utrzymania, jednak z pierwszej kolejności będzie robiony tam wodociąg. Najpierw 

trzeba zrobić wodociąg, później dopiero będzie robiona droga. Wniosek Eko Orońsko 

o zabezpieczenie w budżecie środków finansowych na ochronę, monitoring i opiekę 

arborystyczną (w oparciu o przekazaną do Urzędu Gminy ekspertyzę, wykonaną przez dr hab. 

inż. … uwzględniającą: niezbędne zabiegi wykonane przez arborystów uprawnionych do pracy 

przy pomnikach przyrody, skaning soniczny na wys. 4 m, monitoring entomologiczny) 250-

letniego Dębu Wałśniaka, rosnącego na środku drogi w miejscowości Wałsnów. Pan Piotr Grela 

powiedział, że dąb ten nie jest pomnikiem. Przed sezonem zimowym została dokonana korekta 

korony tego dębu. Będzie się dbało o bezpieczeństwo mieszkańców i użytkowników drogi, 

postawione zostały znaki. Opieka nad tym drzewem jako pomnikiem będzie bardzo kosztowym 

przedsięwzięciem. Pan Wójt dodał, że przycięcie korony zostało wykonane zgodnie z ostatnią 

otrzymaną ekspertyzą. Dąb w tej postaci może stać, bo mieszkańcy z najbliższego jego otoczenia 

wyrazili, że wreszcie mogą się czuć bezpiecznie. Pani Małgorzata Burek zapytała czy na zebraniu 

nie było rozmowy z mieszkańcami o tym, aby zrobić z tego drzewa pomnik przyrody? Pani Maria 

Gajewska odpowiedziała, że nic nie było na zebraniu w tym temacie. Pani Małgorzata Burek 

stwierdziła, że ktoś musi teraz złożyć wniosek o utworzenie go pomnikiem przyrody, bo póki jest 

pomnikiem przyrody to można go tak traktować i o niego dbać. Pan Wójt powiedział, że w tej 

postaci nie ma już więcej o co dbać, najważniejsze jest bezpieczeństwo mieszkańców 

i użytkowników dróg. Pani Małgorzata Burek wyraziła chęć złożenia wniosku o ustanowienie 

pomnika przyrody tego drzewa. Pan Mariusz Mirecki wyraził swój sprzeciw, tłumacząc, że 

pomnik przyrody według niego powinien znajdować się w lesie, gdzie nie zagraża 

bezpieczeństwu ludzi. 

Pani Maria Deja: Panie Bogdanie, nie może być to w skrótowej formie? Co kto powiedział, kiedy, 

jak. Chyba zaśniemy przy tym. 

Pan Sylwester Różycki: Bo jeszcze ma Pan dwie Komisje. 

Pani Maria Deja: Tak. To są ważne sprawy, ale niech Pan wytłuści te ważne sprawy, a nie tak co 

kto powiedział, jak tego, przecinek, kropka. 

Pan Bogdan Zdon: Dobrze, skrócę to. 

Pani Maria Deja: Bardzo proszę. 

Pan Bogdan Zdon: Skrócę to, powiem bardzo krótko. Natomiast Komisja obraduje 3 godziny, 

tak? I jest tego tekstu, jest tych wypowiedzi, także chciałem Państwu tutaj jakby uzmysłowić jak 



wyglądają prace w Komisji Finansowo-Budżetowej, tak? Że nie przyjdziemy na godzinę i się 

rozejdziemy, tylko tak naprawdę jest praca merytoryczna. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze, niech Pan kontynuuje. 

Pan Bogdan Zdon: Tak, kontynuuje i już bardzo skrótowo. Jest wniosek o złożenie projektu 

uchwały w sprawie nadania pomnika dla Dębu Wałśniak – wniosek do Komisji Rolnictwa. 

Gminny Klub Sportowy w Orońsku wnioskuje o zabezpieczenie 150 000 złotych na działanie 

klubu. Wniosek Pani Eweliny Suligowskiej na projekt i budowę kanalizacji sanitarnej na odcinku 

ul. Brandta za cmentarzem w kierunku Łazisk oraz ul. Witosa. Wniosek Komendy Powiatowej 

Straży Pożarnej w Szydłowcu oraz Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych w Szydłowcu… 

Pani Ewelina Suligowska: A odpowiedzi nie było? 

Pani Wiesława Kaczyńska: No jak chcecie szybko. 

Pan Bogdan Zdon: … o pomoc w dofinansowaniu powiatowych zawodów sportowo pożarniczych 

w kwocie 6 000 złotych. Pismo w sprawie przekazania Stara 200 służbom ratunkowym Ukrainy. 

Pani Ewelina Suligowska: Panie Przewodniczący, mogę przerwać? 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. 

Pani Wiesława Kaczyńska: No szybko no. 

Pani Ewelina Suligowska: No szybko, szybko, no ale to teraz chyba nie jest to fajne, bo ja teraz 

nawet nie wiem co. Nie uczestniczyłam w tej Komisji, teraz nie wiem co zostało odpowiedziane 

na to pytanie. Więc to chyba jednak ta uwaga jest nie za bardzo. 

Pani Maria Deja: Przeszło, czy nie przeszło? 

Pan Bogdan Zdon: Pan Wójt powiedział, że w przyszłorocznym budżecie jest zaplanowana 

rozbudowa sieci kanalizacyjnej Orońska i będzie wzięta pod uwagę ulica Brandta. Kolejnym 

punktem był asfalt na ul. Sportowej wraz z odwodnieniem. Pan Wójt poinformował, że póki co 

jest utrzymana w ramach bieżących remontów. Następny punkt to budowa drogi asfaltowej na 

SKR’ze wraz z projektem na oświetlenie. Pan Wójt powiedział, że budują się tam nowe domki 

i mieszkańcy domagają się nie tylko drogi, ale i oświetlenia. Proszę Państwa, następnie 

przystąpiliśmy do informacji Wójta w sprawie uchwał dotyczących studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania oraz planów miejscowego zagospodarowania przestrzennego. 

Też jest długi tekst, a ja bym chciał tutaj, żeby Pan Kierownik, czy Pan Sekretarz bardzo skrótowo 

na te trzy tematy i na te trzy uchwały dzisiaj na sesji powiedział wszystkim Radnym, nie będę się 

rozczytywał, nie będę czytał tego tekstu, który tu jest dotyczący. Następnym punktem była 

informacja Wójta Gminy Orońsko w sprawie dystrybucji węgla dla mieszkańców Gminy. 

Pan Sylwester Różycki: To już było powiedziane. 



Pan Bogdan Zdon: Zgłosiła się spółka węglowa, która będzie zaopatrywała Gminę na węgiel oraz 

jest czterech potencjalnych wykonawców dystrybucji węgla. Informacja Wójta w sprawie 

promocji Gminy – informację złożyła Pani Milena Szymańska. Na tym posiedzenie zakończono. 

Pani Maria Deja: Mam pytanie, jeśli można. Szkoda, że Wójta nie ma, ale tam padło coś takiego, 

że w szkole w Guzowie planowane jest przedszkole po to, żeby zaspokoić potrzeby i z Wolanowa 

przejąć, nie? My na Komisji to rozpatrywaliśmy też i większość głosów to była taka, że jak ktoś 

zawozi dziecko 3 i 4’letnie, to dla 5’cio-latka już nie będzie dziecka przywoził. Więc to myślę, 

że to jest takie no pic na wodę, takie. Ale chciałabym zapytać się co właściwie jest ujęte w tym? 

Bo hala, o którą walczy Artur od dawna jest… 

Pan Artur Zasada: Odrzucona jest, tak? 

Pani Maria Deja: Tak. 

Pan Artur Zasada: Odrzucona, z tego mam rozumieć? 

Pani Wiesława Kaczyńska: Nie, dołożone jest. 

Pan Artur Zasada: Dołożone? 

Pani Maria Deja: To przez nas, przez nas. 

Pan Artur Zasada: To dołożyliście na Komisji, tak? 

Pani Maria Deja: Ale tam, no co właśnie ten Wójt powiedział wtedy interesuje mnie. Bo teraz 

Wójta niema. 

Pan Artur Zasada: Bo przeznaczamy na projekt 100 000 – nie, 10 000 tak? 

Pani Maria Deja: 100 000 tam było. 

Pan Artur Zasada: Nie, 10 000. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Ale na projekt. 

Pan Artur Zasada: Na projekt. W czerwcu. A teraz odrzucamy tę rozbudowę? 

Pan Sylwester Różycki: Tam nie było 100 000. 

Pani Maria Deja: Teraz 100 000, w 2023. Tak, tylko, że jak to wyszło, że znalazło się bez hali? 

Pan Sylwester Różycki: Już Pan Bogdan odnalazł. Proszę bardzo Panie Bogdanie. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Chciałyście tak szybko, mógł czytać do końca. Niech czyta wszystko. 

Wtedy wiadomo o co chodzi. 

Pani Maria Deja: Bo w budżecie nie znalazło się właśnie to. Dlatego ciekawi mnie, ta hala się nie 

znalazła. 

Pan Artur Zasada: Na rozbudowę tego przedszkola jednooddziałowego to składała Pani Dyrektor, 

tak? 

Pani Maria Deja: Tak. 

Pan Artur Zasada: A ja składałem na budowę hali. Jak rozmawiałem z Panią Dyrektor, tam się 

czepia Sanepid. 

Pani Maria Deja: O to przedszkole. 



Pan Artur Zasada: O to przedszkole. Bo przedszkole jest na dole, w 12. 

Pani Maria Deja: Tak, tak, tak. No ale przedszkole było w budżecie, a… 

Pan Artur Zasada: I tam właśnie nie powinno być tego przedszkola, tej sali. Tym bardziej, że 

właśnie powinny powstać dwie jakieś sale osobno. 

Pani Maria Deja: Ale co jest właśnie, mnie interesuje wypowiedź Pana Wójta na ten temat. 

Pan Bogdan Zdon: To przeczytam to tak jak mam. 

Pani Maria Deja: Tak, tak. 

Pan Bogdan Zdon: Wniosek Radnego Artura Zasada o budowę pełnowymiarowej sali sportowej 

przy szkole podstawowej w Guzowie. Pan Wójt powiedział, że Gmina nie dostała dopłaty z Ładu 

Polskiego. 

Pan Artur Zasada: Tak, tak. 

Pan Bogdan Zdon: Pan Piotr Grela dodał, że plan jest, aby ująć zadanie projektowane w tym 

budżecie wraz z rozbudową przedszkola. 

Pani Maria Deja: Czyli razem, dobrze. 

Pan Bogdan Zdon: A więc to jest z rozbudową przedszkola, to jest ujęte w budżecie. 

Pan Artur Zasada: Bez hali, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Bez hali. 

Pan Piotr Grela: A dlaczego bez hali? 

Pan Bogdan Zdon: Pan Wójt powiedział, że to zabezpieczyłoby temat dzieci, które chodzą do 

przedszkola w Wolanowie… 

Pani Maria Deja: To nie o to chodzi, o Wolanów. 

Pan Bogdan Zdon: … więc to byłaby hala sportowa wraz z dodatkowymi salami dydaktycznymi. 

Ale nie ma finansowania, więc na razie należy z zadania zrezygnować. 

Pani Maria Deja: A jeśli pojawi się finansowanie jakieś? Panie Piotrze? 

Pan Piotr Grela: Proszę Państwa, generalnie upraszczając do minimum – to zadanie jeszcze może 

pojawić się w roku 2023. Łącząc i zabezpieczając w nazwie również budowę hali. 

Pani Maria Deja: I tak zrobiliśmy. Tak wnioskowaliśmy. 

Pan Piotr Grela: Nie ma tutaj żadnego problemu i każda ze stron będzie usatysfakcjonowana. 

Pani Maria Deja: Dobrze, dziękuję. I jeszcze sprawa tych przystanków, o których my wałkujemy 

od nie wiem którego roku. I teraz usłyszałam, że 18 000 modernizacja? 

Pan Bogdan Zdon: Tak. 

Pani Maria Deja: Mówiliśmy o tym, żeby coś nowego i tańszego. 

Pan Bogdan Zdon: Była propozycja pani Kasi, żeby przeznaczyć tam środki finansowe na 

zburzenie i postawienie nowych. 

Pani Maria Deja: Tak. 

Pan Bogdan Zdon: A Wójt ma już koncepcję zrobioną. 



Pani Maria Deja: No ale to wszyscy Radni wnioskowali kiedyś, nie wiem czy ja nie pamiętam, 

ale pamiętam, wszyscy Radni wnioskowali o to, żeby było coś nowego… 

Pan Sylwester Różycki: Ale pozycja w budżecie jest taka? 

Pani Małgorzata Burek: Nie ma. 

Pan Sylwester Różycki: Nie ma. 

Pani Maria Deja: No ale właśnie… 

Pan Bogdan Zdon: Wójt ma koncepcję na… 

Pani Maria Deja: Modernizację? 

Pan Bogdan Zdon: … modernizację 18 000 na jeden. To już jak zna cenę, to już jest jakiś krok… 

Pani Maria Deja: To już jest jakieś, jakieś rozmowy już na ten temat były. Były jakieś? 

Pan Adam Stańczyk: Ale to rozmowy były, ale nie przedstawił żadnego projektu, ani koncepcji. 

Pan Bogdan Zdon: Nie, ale powiedział, że te przystanki, ta modernizacja przystanków będzie 

kosztowała 18 000. 

Pan Artur Zasada: Panie Przewodniczący, to jeszcze ja pytanie. To mam rozumieć, że to 30 000 

cośmy zabezpieczyli w budżecie na przyszły rok, to co – odrzucamy? 

Pan Sylwester Różycki: Zmiana nazwy zadania jest. 

Pan Artur Zasada: Zmiana zadania, tak? 

Pan Sylwester Różycki: Zmiana nazwy, tak. Zaproponowane dla Pana Wójta. 

Pan Bogdan Zdon: To jest w budżecie ujęte, tylko w wersji skróconej. 

Pan Sylwester Różycki: Czekamy na ostateczną wersję. To ma Pan tę Komisję z 14’go. Czy od 

razu następne? 

Pan Bogdan Zdon: Tak, następna. 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. 

Pan Bogdan Zdon: Proszę Państwa, w dniu 29 listopada odbyła się Komisja Finansowo-

Budżetowa. Porządek obrad: 1. Opiniowanie założeń podatkowych na 2023 r. 2. Informacja 

Kierownika GOPS w sprawie założeń do projektu budżetu na 2023 r. 3. Analiza wniosków 

i planów dotacji celowych na 2023 r oraz innych dotacji z budżetu Gminy Orońska. 4 Wstępna 

analiza projektu budżetu Gminy Orońska na 2023 rok. 5. Sprawy bieżące. Proszę Państwa, 

w pierwszym punkcie Pani Kierownik GOPS złożyła informację dotyczącą opieki społecznej 

i funkcjonowania GOPS’u. Poinformowała nas, że na 2023 rok dysponuje budżetem w wysokości 

5 196 111 złotych. Złożyła wniosek też – złożyła do nas jak gdyby taką propozycje, że potrzebuje 

zatrudnienia dodatkowo jednej osoby i to jest ciągle wałkowane na Komisji. Komisja głosowała 

za tym wnioskiem, za zatrudnieniem osoby, 4 osoby z Komisji było za tym wnioskiem. 

Opiniowanie założeń podatkowych na 2023 rok – Pan Zdon stwierdził, że w projektach uchwał 

nie zostały wpisane proponowane stawki, więc punkt ten musi być przełożony na następne 

posiedzenie Komisji. Analiza wniosków i planów dotacji celowych na 2023 r oraz innych dotacji 



z budżetu Gminy Orońska – chce Państwa poinformować, że wtedy ta Komisja praktycznie 

obradowała w bardzo minimalnym stopniu z tego względu, że ja o godzinie 8 otrzymałem od 

Pana Sekretarza telefon, że nie będzie Pana Sekretarza, nie będzie Pana Wójta, nie będzie Pana 

Skarbnika i nikogo na Komisji nie będzie. Więc ten punkt, który w tym był nie był jak gdyby 

analizowany, opiniowany ponieważ nie mieliśmy materiałów, nie miał kto nam powiedzieć. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Panie Bogdanie... 

Pan Mariusz Wojcieszak: Potrzebuje Pan przerwy, Panie Mariuszu? 

Pan Mariusz Wojcieszak: Nie. Czas kontynuacji. 

Pan Sylwester Różycki: Niech Pan kontynuuje. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Ale to są rzeczy ważne. To trzeba wysłuchać. Nie wszystkich 

Radnych było i sołtysi są dlatego takie wskazówki są dobre. 

Pan Sylwester Różycki: Sołtysi słuchają. Sołtysi słuchają. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Sołtysi słuchając, więc niech czyta. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Już się nie odezwę. 

Pan Bogdan Zdon: Jest, proszę Państwa, Pan Kierownik Grela złożył wniosek o zakup 

posypywarki na kwotę 45 000 złotych. Pan Kierownik poinformował, że jest już wewnętrzne 

rozstrzygnięcie i dystrybutorem węgla na terenie Gminy Orońsko jest Pan Adamiec z Chustek. 

Okazało się, że tylko on spełnia formalne wymogi. 

Pani Ewelina Suligowska: A tutaj przeczytał Pan o zakup tej posypywarki, tak? 

Pan Sylwester Różycki: Do sypania, tak. 

Pani Ewelina Suligowska: Tutaj jaka odpowiedź była? 

Pan Sylwester Różycki: Znaczy, to był wniosek. 

Pani Ewelina Suligowska: Nie było. 

Pan Bogdan Zdon: To był wniosek. Nikt nie był w stanie odpowiedzieć na to pytanie, bo nie było 

Wójta, nie było Pana Sekretarza. 

Pani Ewelina Suligowska: A czy na bieżąco można się zapytać? 

Pan Sylwester Różycki: Ale dziś pozytywnie zaopiniowała. 

Pan Bogdan Zdon: Pana Kierownika poprosimy o odpowiedź. 

Pan Piotr Grela: Tak, chcemy zakupić posypywarkę, ponieważ ta która mamy ulega ciągłym 

awariom, jest przegnita, po prostu wyeksploatowana. 

Pani Ewelina Suligowska: Panie Kierowniku, a było rozpatrywane, żeby zakupić jakąś tam 

ciężarówkę, czy coś, bo kiedyś na komisjach też żeśmy na ten temat rozmawiali, bo ten nasz Star 

zostanie sprzedany, bo się już nie nadaje. Czy my, bo mieliśmy teraz akcję zima, czy my tym 

traktorem damy radę objeździć całą Gminę, czy nie lepiej w tym momencie się zastanowić 

właśnie i kupić jednak ten samochód? 

Pan Piotr Grela: Jest to już bardzo spory wydatek. Te wszystkie… 



Pani Ewelina Suligowska: Ale taki używany jakiś. Ja nie wiem, taki… 

Pan Piotr Grela: No właśnie używany. Taki jaki by się nadał z prawdziwego zdarzenia to jest 

około 150 000 złotych samochód. 

Pani Ewelina Suligowska: A jakiś taki mniejszy trochę, żeby… 

Pan Piotr Grela: No właśnie, moje zdanie jest: kupić raz, a porządnie. Żeby to mogło być pod 

posypywarkę, pod transport różnych rzeczy… 

Pani Ewelina Suligowska: Dokładnie. Raz potrzebujemy coś przewieźć… 

Pan Piotr Grela: … natomiast jesteśmy również na zakupie ciągnika komunalnego drugiego, 

którego tutaj już wsparło nasze działania, a ta posypywarka, którą chcemy teraz zakupić – chodzi 

o posypywarkę jednoosiową, dopinaną do ciągnika, tego który zostanie do zakładu komunalnego 

zakupiony, z dwóch przyczyn: z takiej, że będzie to sprzęt nowy i 3 tony na to będzie można 

nałożyć, ma ograniczniki do posypywania dróg i przede wszystkim to, że jest to urządzenie 

jednoosiowe i kategoria prawa jazdy z samochodu osobowego będzie uprawniała do kierowania 

tym pojazdem. Mam wachlarz ludzi wtedy dużo szerszy… 

Pani Ewelina Suligowska: Mi to bardziej chodzi o to, że jednym ciągnikiem nie damy rady. 

Pan Piotr Grela: … bo w tej chwili nie mam człowieka z uprawnieniami na ciężarówkę. Także, 

możemy o tym myśleć jak najbardziej, ale na ten moment jest to najpotrzebniejsza potrzeba. 

Pani Ewelina Suligowska: Rozumiem, dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Panie Bogdanie. 

Pan Bogdan Zdon: Było jeszcze informacja, że od 2021 roku nie były aktualizowane umowy na 

stronie Urzędu Gminy. Wniosek Komisji o udostępnienie umów za 2020 r. na stronie internetowej 

Urzędu Gminy – 4 głosy było „za’. Rozważaliśmy też zadanie dotyczące zakupu autobusu 

szkolnego. Tam Gmina ma wyłożyć własne środki 400 000 złotych, pozostałe mają być 

dofinansowane. Ale my żeśmy już kilkukrotnie, bo Komisja Finansowo-Budżetowa zwracała się 

do Wójta o przeanalizowanie możliwości wynajmu firmy zewnętrznej do obsługi dowozu tych 

dzieci i żeby takie rozeznanie zrobić, czy byłoby to korzystniejsze, czy kupienie mniejszego busa 

ewentualnie, bo autobus nie jest przeładowany i tutaj jest wiele pytań, na które na dzień dzisiejszy 

nie otrzymaliśmy odpowiedzi. Jeszcze była sprawa o dostępności kasy – Pan Grela poinformował, 

że podpisana jest umowa z PFRON’em na grant. Od nowego roku rozpocznie się proces 

wyłonienia wykonawców. Kasa będzie przemieszczona na to najniższe piętro. Tam będzie to 

połączone z jakimś tam biurem podawczym, żeby nie musieli chodzić do góry tylko zostawiać tu 

pisma na dole. Na tym posiedzenie zakończono. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Dzisiejsze od razu, czy chce Pan odpocząć? 

Pan Bogdan Zdon: Proszę Państwa, na dzisiejszej Komisji opiniowaliśmy projekty uchwał 

dotyczących zmiany w budżecie na 2022 rok. Komisja jednogłośnie przychyliła się do tych zmian 

i pozytywnie zaopiniowała te zmiany, jeżeli chodzi o uchwałę budżetową. Natomiast, te 



poprzednie, te uchwały dotyczące stawek podatkowych były analizowane 6 grudnia na Komisji. 

Tu sprawozdanie Wam przedstawi Małgorzata Burek, ona była Przewodniczącą posiedzenia 

Komisji. Jeżeli chodzi o projekt uchwały w sprawie utworzenie Gminnego Ośrodka Kultury 

i Sportu, Komisja przychyliła się negatywnie do tego wniosku i głosowała jednogłośnie za 

odrzuceniem tego projektu uchwały. Dziękuje. 

2. Wspólne posiedzenie Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych 

oraz Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Aktywności Społecznej z dnia 

06.12.2022 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata Burek poinformowała: Panie 

Przewodniczący, Panie Sekretarzu, Szanowni Państwo między sesjami odbyły się dwie Komisje. 

Jedna była 11 listopada i analizowaliśmy poszczególne punkty z czwartego kwartału planu pracy 

Komisji. Ale głównie tu skupiliśmy się na inwestycjach, analizowaliśmy tabelka po tabelce każdy 

fundusz sołecki. Ale te duże inwestycje jednak będą wykonane w 2023 roku. Ale to była też 

również Komisja wyjazdowa. Przejechaliśmy się do Krogulczy Mokrej, obejrzeliśmy plac zabaw. 

Zaniżony teren, bo tutaj kolega Radny stwierdził. Zresztą wszyscy. Oglądaliśmy jeszcze teren 

Przedszkola w Krogulczy Suchej. Też plac zabaw. Oglądaliśmy szkołę w Wałsnowie. I tam są 

założone stare rynny – nie ma tu Pana Kierownika. Jest ładna, nowa elewacja. Tam jest zrobiona 

termomodernizacja – to jest w trakcie. To jest nie skończony projekt. 

Pani Maria Gajewska: Szczególnie o tę największą dziurę. 

Pani Małgorzata Burek: Największą dziurę? 

Pani Maria Gajewska: Na środku. 

Pani Małgorzata Burek: Na środku? 

Pani Maria Gajewska: Szkoły. Szkoły. Rynny. 

Pani Małgorzata Burek: No tak. W ogóle są wszystkie rynny stare założone. Tam jeszcze będzie 

pompa ciepła, tak? Grzejniki. Fotowoltaika. No ale oglądaliśmy już z zewnątrz. Nie było Pani 

Dyrektor. I to się tak nam raziło właśnie w oczy, że jest ładna, nowa elewacja, a tu są stare rynny. 

Jeszcze oglądaliśmy w Dobrucie plac zabaw. To było jedno wielkie, błotne wykopalisko. I tak 

żeśmy porównali, że jest na Chustkach plac zabaw, na Świerczku, naprawdę super, pokazówka, 

nawet przy starej 7’ce, a tutaj było – no słabo to wygląda. Ale wnioskowaliśmy jeszcze, 

zgłosiliśmy wniosek do Pana Przewodniczącego o wystawienie zaproszenia na sesję do Starosty 

Szydłowieckiego i Dyrektora Zarządu Dróg oraz Radnych Powiatowych z terenu Gminy Orońsko 

Pana Romana Woźniaka i Pani Alicji Figarskiej celem omówienia projektu budżetu na 2023 rok 

w sprawie omówienia stanu dróg na terenie Gminy Orońsko. Wszyscy zagłosowali 

jednogłośnie… 

Pan Sylwester Różycki: Zaproszenia zostały wystosowane, ale no nikt się nie pojawił, tak więc 

nikogo nie witałem. 



Pani Małgorzata Burek: Aha, no bo to jest bardzo ważne. Następna była Komisja 6 grudnia. Tu 

analizowaliśmy projekt budżetu na 2023 rok – 4 głosy była „za”, 1 się wstrzymał, ale 

z uwzględnieniem pewnych wniosków. To były: zmiany nazwy zadania z „Rozbudowa PSP 

w Ciepłej (projekt – sala dydaktyczna” na „Rozbudowę PSP w Ciepłej (projekt – sala 

gimnastyczna i sale dydaktyczne) – wszyscy byli za. Wszystkie trzy Komisje Rewizyjna, 

Budżetowa i Rolnictwa były za. Następny punkt: zmiany nazwy zadania z „Rozbudowa 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Guzowie w kierunku jednooddziałowego Przedszkola 

Samorządowego wraz z zagospodarowaniem terenu” na „Rozbudowę Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Guzowie w kierunku jednooddziałowego Przedszkola Samorządowego wraz 

z zagospodarowaniem terenu oraz halę sportową” – wszyscy tutaj byli za. Następny punkt: 

uregulowanie stanu prawnego nieruchomości gruntowej o nr 330 (cmentarz wojenny 

w Krogulczy Mokrej). I tu mamy mieć inwestycję, ale nie jesteśmy właścicielami. Zresztą też 

oglądaliśmy to na Komisji objazdowej. Następny punkt: złożenie wyjaśnienia dlaczego wydatki 

Gminnej Biblioteki Publicznej są większe o 100 000, niż w roku ubiegłym oraz o szczególne 

rozpisanie kwot. I tu wszystkie Komisje były jednogłośnie za. Tu jeszcze Komisja Rolnictwa 

głosowała o wykonanie projektu oświetlenia w miejscowości Krogulcza Sucha, droga 123 

(Kaczenica), finansowanie z zadania zakupu autobusu – 15 tysięcy. Komisja zagłosowała 4 głosy 

za, 1 się wstrzymał. Jeszcze opiniowaliśmy, na tej wspólnej Komisji, założenia podatkowa na 

2023 rok. I tu tak ogólnie podwyżki podatków poszły w górę 5 %. Tutaj też mieliśmy trzy punkty: 

obniżenie podatku leśnego do kwoty 60 złotych, ale potem go wycofaliśmy, bo to musiał być 

inaczej sformułowany wniosek. Obniżenie średniej ceny sprzedaży drewna obliczonej według 

średniej ceny drewna uzyskanej przed nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2022 r. do kwoty 

275 złotych. Tu wszystkie Komisje, Rewizyjna właśnie za, Rolnictwa 4 za, 1 przeciw i budżetowa 

4 za, 1 przeciw. Co do leśnego, to właśnie tu chodziło o to, że wcześniej ten podatek był 46,70, 

a teraz będzie 60, 50. A co do rolnego wzrósł o 4,8 %. Było 49 zł, a będzie na 51. To wszystko, 

dziękuję. 

3. Wspólne posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Samorządu, Ładu, 

Porządku Publicznego, Handlu i Usług z dnia 05.12.2022 r. 

Przewodniczący Komisji Samorządu, Ładu, Porządku Publicznego, Handlu i Usług Pan Mariusz 

Wojcieszak poinformował: Komisja właśnie Samorządu, Pracy i Porządku Publicznego – troszkę 

musiałem to skrócić, żeby… 

Pan Bogdan Zdon: Panie Mariuszu. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Właśnie tak. Zrobiłem inną notatkę, a byłem przygotowany na inne. 

I chcę to sprecyzować teraz w wypowiedzi – szanuję wszystkie Komisje i wypowiedzi wszystkich 

Komisji, no ale dobra. A więc tak, Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie plan pracy 

na 2023 rok. Tematem następnej Komisji było głosowanie na temat budżetu Gminy. Głosowy 



były podzielone: 3 głosy za, 2 głosy wstrzymały się. Jednocześnie jeszcze no jednak dodałem 

sobie, chcę podziękować Panu Kierownikowi Piotrowi Greli za sprawne kierowanie 

odśnieżarkami, itd. To wszystko działa. No przynajmniej… 

Pani Wiesława Kaczyńska: W Chronowie. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Nie, w Chronówku, w Chronowie. Nie, jeżeli kogoś pominąłem, bo jest 

nowy kierowca i on nie wie gdzie są granice. I on nie jedzie jeszcze tam gdzie powinien. 

Pan Piotr Grela: Uczy się… 

Pan Mariusz Wojcieszak: Uczy się. 

Pani Monika Wiecheć: Ale daje radę. 

Pan Piotr Grela: … ale myślę, że na następną zimę będzie ok. 

Pan Mariusz Wojcieszak: A tak na marginesie to ukradli nam barierki na drodze do Chronówka. 

Najpierw ukradli odblaski, odkręcili śrubki, a kolejnego dnia ukradli barierki. Dziękuję. 

Pan Bogdan Zdon: Z drogi gminnej? 

Pan Mariusz Wojcieszak: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, to było zgłaszane już. 

Pan Bogdan Zdon: Takie energochłonne, takie barierki? 

Pan Mariusz Wojcieszak: Nie… 

Pan Sylwester Różycki: Energochłonne takie. Takie jak na mostach. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Nad mostem – znaczy nad przepustem. 

Pan Sylwester Różycki: Takie ocynkowane. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Ocynkowane, ładne. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Dziękuję. 

4. Posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu z dnia 08.12.2022 r. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Pani Maria Deja poinformowała: 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu spotkała się 8 grudnia. Mieliśmy takie punkty jak 

opiniowanie projektu budżetu na 2023 rok, opiniowanie wykorzystania budżetu na oświatę, 

kulturę i sport oraz opiniowanie projektów uchwał. I w kwestii budżetu Komisja jednogłośnie 

była na tak z wniesionymi wnioskami, wraz z wnioskami: wnioskujemy o wprowadzenie nowego 

zadania „Rozbudowa świetlicy w Łaziskach z przeznaczeniem na filię biblioteki”, środki 

finansowe przesunąć z zadania „Modernizacja budynku po byłej GRN w Łaziskach 

z przeznaczeniem na mieszkania socjalne”. Drugi wniosek i trzeci dotyczy właśnie tego samego 

co poruszane było na poprzednich Komisjach, czyli: zmiana nazwy zadania z rozbudowy PSP 

w Ciepłej na dołożenie sali gimnastycznej. Trzeci wniosek był: rozbudowa Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Guzowie – dołożenie hali właśnie też. Tutaj byliśmy wszyscy jednogłośnie. 

Podobnie jak poprzednio. Mieliśmy też wnioski innego typu jeszcze: w związku z udzielonymi 

informacjami na dzisiejszej komisji prosimy o udzielenie informacji: jakie elementy uchwały 



z 14.12.2022 r. nie zostały zrealizowane? jakie zapisy są sprzeczne z obowiązującym prawem? 

Już otrzymaliśmy odpowiedź, zaraz udzielę tej odpowiedzi. Następnie chodziło nam też 

o uregulowanie stanu prawnego nieruchomości – cmentarz wojenny oraz złożenie wyjaśnienia 

dlaczego wydatki na budżet biblioteki na 2023 r. są tak duże, wynoszą 100 000 więcej. I w kwestii 

udzielenia informacji – bardzo dziękujemy Panu Sekretarzowi, że bardzo szybko dostaliśmy 

odpowiedź. Przykro nam tylko, że dwa lata działało tak właśnie to wszystko, że nie wiedzieliśmy 

o tym, że to źle działa. Zadaliśmy pytanie co było nie tak z uchwałą dotyczącą likwidacji 

bibliotek. Otrzymaliśmy odpowiedź… 

Pan Sylwester Różycki: Świetlic. 

Pani Maria Deja: Świetlic, świetlic. Otrzymaliśmy odpowiedź, że: zlikwidowane jednostki 

organizacyjne z dniem 1 stycznia 2021 roku wchodzą w strukturę organizacyjną Urzędu Gminy 

w Orońsku Referatu Administracyjno-Organizacyjnego. Nie mógł być wykonany z uwagi, że 

stanowiska pracy w urzędach gmin są zawarte w Rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 

25 października 2021 roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych. 

W załączniku nr 1 tego Rozporządzenia w części D, którą mamy, stanowiska we wszystkich 

urzędach zawarto w zamkniętym katalogu stanowisk i żadne z nich nie odpowiada charakterowi 

stanowiska występującego w świetlicach. Przyjęte w praktyce w 2020 roku w Urzędzie Gminy 

w Orońsku rozwiązanie, że dotychczas osoby zajmujące stanowiska kierowników świetlic jako 

jednostek kultury zostały zatrudnione jako opiekun dzieci i młodzieży jest niepoprawne. 

Rozporządzenie przewiduje stanowisko opiekun dzieci i młodzieży tylko przy dowożeniu 

uczniów do szkół. Także nie będę odczytywała się dalej, ale krótko mówiąc jest to właśnie 

niepoprawnie działają teraz te świetlice. Dziękujemy za odpowiedź. Jeszcze pracowaliśmy nad 

opiniowaniem uchwał – jesteśmy wszyscy jednogłośnie na nie. Nie widzimy spójności działań 

Wójta jeśli chodzi o świetlice. Jeśli był projekt 7 lat temu, czy gdzieś, na budowę nowego miejsca 

na świetlice, biblioteki, ten projekt został mocno przepłacony, a niezrealizowany. Jak 

wnioskowaliśmy w ubiegłym, teraz niedawno wnioskowaliśmy o przejęcie budynku naprzeciwko 

Centrum Rzeźby na cele kulturalne, też ten wniosek został uchylony. Jak wnioskujemy 

o rozszerzenie biblioteki, rozszerzenie świetlicy na rzecz biblioteki, też wnioski zostają 

odrzucane. Nie widzimy spójności działań i raczej Komisja wróciłaby do poprzednich zasad, niż 

do nowych. Dziękuję bardzo. 

 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 

2023 rok; 

 



Przewodniczący Rady Gminy poprosił o sprawdzenie quorum, po czym stwierdził, że w obradach 

uczestniczy 14 Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Sekretarza Gminy Pana 

Józefa Bakułę. 

 

Pan Józef Bakuła: Proszę Wysoką Radę o przyjęcie tych zmian. Wszystkie szczegółowo zostały 

omówione na Komisji. Komisja Finansów przychyliła się do tego, jednogłośnie. Do 

wszystkiego… 

Pan Bogdan Zdon: Ale teraz głosujemy odnośnie podatku leśnego. 

Pani Maria Deja: Leśny. 

Pan Sylwester Różycki: Leśny. 

Pan Józef Bakuła: Przepraszam. Też było to dyskutowane na koniec – nie było jednogłośnie, ale 

większością głosów, 4 głosy i 1 chyba przeciwny. Była zaakceptowana ta stawka. Także proszę 

o podjęcie uchwały w tej sprawie. 

 

Głosowano w sprawie: obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia 

podatku leśnego na 2023 rok; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/325/2022 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

14 grudnia 2022 r. w sprawie: obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do 

obliczenia podatku leśnego na 2023 rok została przyjęta jednogłośnie. 

 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Zastępcę Wójta Gminy 

Pana Józefa Bakułę 

 

Pani Józef Bakuła: Stawka podatku była dyskutowana na Komisji Finansowej. Komisja 

przychyliła się do tego wniosku, zaakceptowała. Te wzrosty są, proszę Państwa, minimalne, 



w granicach chyba 5 %. Zważywszy na to, że mamy inflację rzędu 18 %, to naprawdę są 

nieznaczne wzrosty. Proszę o zaakceptowanie tej propozycji. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję, proszę o wygenerowanie głosowania. 

Pani Justyna Mazur: A czy my możemy wiedzieć jakie te stawki są? 

Pan Sylwester Różycki: Proszę bardzo. Wzrost 5 % tak jak do roku poprzedniego. No to możemy 

z projektu uchwały zaraz, chwileczkę. Ma Pan przed sobą uzasadnienie może? 

Pani Maria Deja: O 5 % tam pamiętam, bo ja też na tej Komisji byłam. 

Pan Józef Bakuła: Zaraz pracownicę poprosimy. 

Pan Sylwester Różycki: Nie. Ale ma Pan? 

Pan Józef Bakuła: Nie, tej uchwały nie mam. 

Pan Sylwester Różycki: Już chwileczkę, my mamy. To niech Pani to anuluje. 

Pan Mariusz Mirecki: Nie można by było sołtysom druknąć takiego czegoś jak my dostaliśmy? 

Każdy by wiedział przecież na czym stoi. Bardziej, myślę, zainteresowani są sołtysi jak my. 

Pan Sylwester Różycki: Wyświetlimy to na tym… 

Pan Tadeusz Strzecha: Najlepiej, żeby wydrukować, bo mieszkańcy się pytają, przecież można 

by podać. 

Pan Sylwester Różycki: Ale jeszcze nie jest podjęta uchwała, dopiero będzie. Ale wyświetlimy.  

Pan Mariusz Mirecki: Ale projekt nawet. 

Pan Sylwester Różycki: Wyświetlimy. 

Pani Marta Gruszczyńska: No właśnie nie chce mi się otworzyć. 

Pan Sylwester Różycki: Nich Pani anuluje głosowanie. Jest? Tu mamy. Proszę bardzo, czy są 

pytania? Anulowaliśmy tamto głosowanie, czy nie? 

Pani Marta Gruszczyńska: Nie. 

Pan Sylwester Różycki: Jak nie anulowaliśmy to dobrze. 

 

Głosowano w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/326/2022 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

14 grudnia 2022 r. w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości została 

przyjęta jednogłośnie. 



 

c) ustalenia wysokości stawek podatku i zwolnień od środków transportowych; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Zastępcę Wójta Gminy 

Pana Józefa Bakułę. 

 

Pani Józef Bakuła: Znowu tak samo jak w pozostałych propozycjach. To było szczegółowo 

przedyskutowana na Komisji. Komisja zgodziła się z naszą propozycją, te wzrosty są minimalne. 

Proszę o zaakceptowanie stawek zgodnych z naszą propozycją i uchwałą Komisji. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. Proszę o wyświetlenie jeszcze stawek. Czy są pytania? 

 

Głosowano w sprawie: ustalenia wysokości stawek podatku i zwolnień od środków 

transportowych; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/327/2022 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

14 grudnia 2022 r. w sprawie: ustalenia wysokości stawek podatku i zwolnień od środków 

transportowych została przyjęta jednogłośnie. 

 

d) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2023 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Zastępcę Wójta Gminy 

Pana Józefa Bakułę. 

 

Pani Józef Bakuła: Tak jak w poprzednich punktach, cena była dostosowana do tego, żeby 

podatek rolny nie wzrósł więcej niż 5 %. Komisja przychyliła się do naszej propozycji 

i zaakceptowała to jednogłośnie. Proszę Państwa o uchwalenie. 

Pan Sylwester Różycki: Trzeba również zaznaczyć, że podejmując tę uchwałę obniżamy stawkę 

od podatku od stawki GUS’owskiej. W dniu dzisiejszym dotarła do biura Rady również 

wymagana opinia do procedowania tej uchwały. Tak więc ją odczytam (pismo stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu). Tak więc pozytywna opinia jest. Proszę bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 



Głosowano w sprawie: obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2023 

rok; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/328/2022 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

14 grudnia 2022 r. w sprawie: obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

2023 rok została przyjęta jednogłośnie. 

 

e) Akt o utworzeniu samorządowej instytucji kultury - Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

w Orońsku; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Kierownika Referatu 

Administracyjno-Organizacyjnego Panią Milenę Szymańską. 

 

Pani Milena Szymańska: Szanowni Państwo, na podstawie art. 9 ustawy o organizowaniu 

i prowadzeniu działalności kulturalnej jednostki samorządu terytorialnego organizują działalność 

kulturalną tworząc samorządowe instytucje kultury. Jest to podstawowy cel statutowy. 

W związku z powyższym, przedłożyliśmy projekt uchwały dotyczący utworzenia Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu w Orońsku. Celem stworzenia takiego ośrodka jest, przede wszystkim, 

możliwość dalszego rozwoju, który przez ten rok działań i prac związanych z przeprowadzaniem 

różnego rodzaju warsztatów i szkoleń pokazał nam, że jest to zasadne. Te szkolenia były 

przeprowadzane w wszystkich świetlicach na terenie naszej Gminy. Szkoleniem objęliśmy też 

animatora sportu. W związku z powyższym, po podsumowaniu całego cyklu i zamiaru stworzenia 

właśnie takiej jednostki, postanowiliśmy utworzyć właśnie jednostkę – Gminny Ośrodek Kultury 

i Sportu. Ze wzglądu na to, że w 2021 roku te jednostki kultury – jednostki, czyli świetlice – były 

wprowadzone do struktury Urzędu Gminy, uważamy, że pomysł może był dobry, aczkolwiek 

niekoniecznie dobrze potem zrealizowany. Analizując wszystkie dokumenty z lat poprzednich 

zorientowaliśmy się, w pewnym momencie, że są duże nieprawidłowości, między innymi dlatego 

chcielibyśmy stworzyć tę jednostkę, instytucję kultury po to, aby wyprowadzić i wyprostować 

niejasności związane, przed wszystkim, z zatrudnieniem pracowników. W tym momencie, po 

likwidacji tych jednostek w 2020 roku, osoby, które pracowały w świetlicach dostały stanowiska 

pracy jako opiekun dzieci i młodzieży. Uważam, że jest to nieprawidłowe, ponieważ tak jak Pani 



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedziała nie ma– zresztą tak napisaliśmy 

w wyjaśnieniach – nie ma w katalogu Rozporządzenia Ministra takich stanowisk pracy. Bardzo 

byśmy chcieli to uporządkować, bo tak jak powiedziałam – a nie było Pani Przewodniczącej na 

Komisji – można żyć w niewiedzy, jeśli się nie wie o jakimś problemie i to funkcjonuje i to może 

dalej funkcjonować, tylko nam nie o to chodzi, żeby to funkcjonowało źle, niepoprawnie, dlatego 

chcielibyśmy doprowadzić tę sytuację w końcu od początku do końca poprawnie. Poprawnie i to 

jest najważniejsze. Bo jeżeli już w tym momencie wiemy, że jest jakiś problem i jakaś 

nieprawidłowość, no to nie możemy uważać, że tego problemu nie ma. Dlatego głośno o tym 

mówię i też mówię o tym, że nie wiedzieliście – my też do pewnego momentu nie wiedzieliśmy, 

dopóki nie zaczęliśmy analizować wszystkich dokumentów. I tak też zastanawialiśmy się 

dlaczego Wojewoda nam nie cofnął tej uchwały, przecież też gdzieś poszła do dalszej analizy. 

No jest kilka powodów ku temu, żeby po prostu móc mieć możliwość zmian i to są zmiany na 

pewno na lepsze. Poza tym, utworzenie takiego Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu spowoduje 

większe możliwości rozwoju. To co powiedziałam na początku, przede wszystkim, stworzenie 

warunków finansowych lepszych: na dalszy rozwój, na edukację, na kulturę, na wszelkiego 

rodzaju działania z dziećmi, z młodzieżą, ponieważ wtedy jesteśmy w stanie zyskać dużo większe 

środki zewnętrzne. W tym momencie kiedy te jednostki kultury, te świetlice wszystkie są 

wprowadzone do urzędu jako jednostka samorządu terytorialnego, ja jako pracownik, który też 

w jakimś tam stopniu zajmuję się kulturą – dużym stopniu – kulturą i promocją, mogę pozyskiwać 

środki zewnętrzne, ale ma w 98 % ograniczenie. W momencie kiedy to jest instytucja kultury, 

wtedy mamy naprawdę szeroki wachlarz możliwości na pozyskiwanie zewnętrznych środków na 

różne, przeróżne działania edukacyjne. A to też pokazuje co nam też pokazały ankiety. Ponieważ 

kończąc te wszystkie szkolenia związane z pracownikami świetlic, przeprowadziliśmy taką 

ankietę wśród młodzieży w klasach 7 i 8. Bardzo dużo nam dały te ankiety, bo to ta sama młodzież 

pokazała, że oni chcą czegoś więcej niż to co się dzieje na co dzień. Czas po-pandemiczny też 

spowodował bardzo duże braki w tych działaniach i w tym, że ta młodzież faktycznie musi być, 

muszą być zorganizowane jakieś dodatkowe działania, które pozwolą na taki naprawdę 

prawidłowy rozwój, a nie tylko telefon, tablet, czy komputer. A z tym ogromne mamy problemy. 

To są też różnego rodzaju zagrożenia behawioralne, a którymi spotykamy się na co dzień. Naszym 

obowiązkiem jest zrobić coś czym zainteresujemy tę młodzież i sprawić to, aby pracownicy, 

którzy pracują w tych świetlicach mieli, przede wszystkich, godne i dobre warunki pracy. Bardzo 

proszę o ponowną analizę, przemyślenie i zdecydowanie… 

Pani Maria Deja: Tylko jedno zdanie. Obraża Pani, naprawdę, tak jakby Pani nie uczestniczyła 

w tych działaniach, które one przeprowadzały, żeby funkcjonowały lepiej, poprawniej, że to źle… 

Pani Milena Szymańska: Ja nie mówię przecież teraz… 

Pani Maria Deja: Ale przed chwilą tu padły takie słowa, przed chwilą padły. 



Pani Milena Szymańska: Czy Państwo… 

Pani Maria Deja: Żeby zmienić to co tak źle funkcjonuje. 

Pani Milena Szymańska: Ale czy Państwo tak to odebrali? Bo ja miałam na myśli… 

Pani Maria Deja: Ja tak odebrałam, przepraszam. Tak odebrałam. 

Pani Milena Szymańska: Nie, może ja zapytam Państwa – czy Państwo też to tak odebrali? 

Bo mój zamysł był zupełnie inny. Czy Państwo tak to odebrali? Bo chodziło mi, przede 

wszystkim, o to – bo mówię tutaj o tych działaniach po-pandemicznych i o tym co się dzieje 

z młodzieżą. Ja nie mówię o tym, że pracownicy świetlic źle pracują. Ja mówię o tym, że 

z dziećmi, które są w świetlicach, że te dzieci potrzebują rozwoju. Ja mam na to, Pani 

Przewodnicząca, tutaj… 

Pani Maria Deja: Ale ja wiem, że dzieci potrzebują, wiem. To tutaj nie musi Pani mi… 

Pani Milena Szymańska: Ja mam tutaj wszystko wypisane…. 

Pani Maria Deja: Wiem. 

Pani Milena Szymańska: …czego te dzieci potrzebują. Ja, pełniąc obowiązki pracownika, ja 

musze o tym mówić głośno, bo ja wiem jakie jest zapotrzebowanie i broń Boże nie powiedziałam 

tutaj złego słowa na temat pracowników. 

Pani Maria Deja: I nie można było tego realizować tych wytycznych, tej właśnie zdobytej wiedzy, 

nie można było tak realizować czy wcześniej, czy teraz, czy kiedykolwiek, nie można było 

realizować? Nie można? 

Pani Milena Szymańska: Realizujemy. Od marca tego roku, od marca, po przeprowadzonych 

bardzo dużo różnego rodzaju warsztatów, szkoleń dla pracowników, wyjazdów też – 

pokazywaliśmy i sami patrzyliśmy na inne jednostki, na inne instytucje kultury, które działają 

i w jaki sposób działają – naprawdę robiliśmy wszystko, żeby w jakiś sposób ruszyć to po tych 

dwóch latach pandemii. Gdzie, tak naprawdę, w świetlicach nie działo się nic, ponieważ były 

zamknięte, bo nie można było się spotykać. Te dzieci siedziały w domu. Ja tutaj mówię 

o dzieciach… 

Pani Maria Deja: Tak, ten okres tak. Ten okres tak. 

Pani Milena Szymańska: … a nie o pracownikach. 

Pan Sylwester Różycki: Dołożyć środków finansowych. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Miałem troszeczkę inne zdanie. Troszeczkę. Nie powiem, że na nie, ale 

troszeczkę inne zdanie. Ale teraz po wypowiedzi Pani tak samo twierdzę – mam trzech synów, 

siedzą na komputerach, albo na telefonach, nie używają tego typu rozrywek. Jeszcze jedno 

pytanie. Czy możemy na to  pozyskać już teraz środki? Bo Pani powiedziała, że później, jak już 

to zaistnieje, to później możemy pozyskiwać, tak? 

Pani Milena Szymańska: Jeżeli będzie to jednostka, instytucja kultury, to już od tego momentu 

jako instytucja kultury możemy wystąpić o programy ministerialne na 2023 rok, które już w tym 



momencie są ogłoszone. Mało tego, proponując i przedkładając przed Państwem ten projekt 

uchwały do budżetu nie mamy planów związanych z tym, żeby dokładać jakieś środki finansowe. 

Te środki finansowe, które miały być przeznaczone w przyszłym roku na każdą świetlicę, czyli 

na cztery świetlice i na działania sportowe są włożone, jak gdyby, do jednego worka 

i wprowadzone do budżetu. Bez dokładania dodatkowych środków. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Rozumiem. 

Pani Maria Deja: Rozumiem. Ale nie mówi Pani o tym, że my mamy w Gminie jednostkę kultury, 

która może pozyskiwać. Bo my mamy bibliotekę, która może pozyskiwać. To jest właśnie… 

Pani Milena Szymańska: Ja powiem tak, możemy na różne sposoby działać. I ja w zeszłym roku, 

albo dwa lata temu też chciałam zdobyć środki finansowe na przeprowadzenie festynu. Ja jako 

jednostka, jako Gmina, jako pracownik Urzędu nie mogłam złożyć wniosku na to 

dofinansowanie, ale mogło złożyć stowarzyszenie, bądź koło gospodyń wiejskich, tak? My nie 

mogliśmy, czyli my jako Urząd bylibyśmy wtedy ograniczeni. Porozmawiałam z Prezesem Koła 

Gospodyń Wiejskich z Tomaszowa – dzięki tym Paniom zostały pozyskane pieniądze. One mi 

firmowały wszystko, ja robiłam robotę papierkową, sprawozdawczą, realizację, przeprowadziłam 

całą imprezę, całe wydarzenie – oczywiście pomagały mi, były zaangażowane jak najbardziej. 

Ale dlaczego one dały nam pieniądze, a dlaczego, mogłyby tego nie robić, mogły same sobie 

złożyć ten wniosek na przykład na dożynki, które organizują. Tutaj właśnie pojawi się problem. 

Każdy chce sobie zrobić w jakiś sposób dobrze, tak? A nie komuś. Jeżeli ja mogę zrobić coś dla 

swojej wsi, to czemu mam zrobić coś dla kogoś, a nie zrobić dla swoich mieszkańców? I miałam 

wtedy ogromne problemy, chodziło tylko o to, że właśnie zabrałam im możliwość, tak? I teraz 

jeżeli biblioteka – oczywiście, że może, ale biblioteka też ma swoje plany, tak? A projekt 

i wniosek może złożyć tylko jeden. 

Pan Sylwester Różycki: Pytania? 

Pan Mariusz Wojcieszak: Szanuję takie coś właśnie – szanuję i Panią [do Pani Marii Deja] – tylko 

tak jak pierwszy raz będę się powtarzał, mam trzech synów, w Chronówku nie ma boiska, nie ma 

skateparku, itd. Oni ze wszystkim przyjeżdżają do Orońska. Jeżeli będziemy się rozwijać dalej 

w tym toku, mi się wydaje, że jest dobrze. 

Pani Maria Deja: Przyjdą do tej jednej salki tutaj, na pewno zajmą się nimi. Naprawdę. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Proszę bardzo, do pytania? Do projektu uchwały? Do Pani 

Mileny? Do Komisji? Komisja analizowała. 

Pan Mariusz Mirecki: Mówi Pani, że nie będziemy większych środków przeznaczać, ale 

będziemy zatrudniać dyrektora, tak? 

Pani Milena Szymańska: Tak, ustawa mówi, że musimy zatrudnić dyrektora, bądź osobę 

zarządzającą. 



Pan Mariusz Mirecki: Czyli dyrektor, rozumiem, że będzie pieniądze jakieś tam zarabiał, które 

z tej puli … 

Pani Maria Deja: Dwa razy większe. 

Pan Mariusz Mirecki: … będą do niego wpływać, tak? 

Pani Maria Deja: Niż pracownik. 

Pani Milena Szymańska: Znaczy, trudno powiedzieć, czy dwa razy większe. Jeżeli chodzi o… 

znaczy na pewno ustawa mówi, że musimy… 

Pan Mariusz Mirecki: Nie ważne czy dwa razy większe, czy nie, tylko z tej puli, która jest w tej 

chwili na te placówki przeznaczana, będzie dyrektor utrzymywany. Czyli jednoznacznie mniej 

pieniędzy będzie szło na te placówki. Czy ja dobrze to rozumiem? 

Pan Tadeusz Strzecha: Tylko sam dyrektor wystarczy? 

Pani Milena Szymańska: Tak. Musi być osoba, która tak naprawdę… 

Pani Maria Deja: I nie wiadomo, czy zostaną te świetliczanki, które są. Nie wiadomo czy zostaną. 

Pan Adam Stańczyk: No to nawet jak Przewodnicząca, Pani wyłapała ten temat, że budżet w tym 

roku, na ten 23, jest o 100 000 większy niż w 22. 

Pani Maria Deja: Biblioteki. Biblioteki. 

Pan Adam Stańczyk: Znaczy, że tych pieniędzy już jest gdzieś więcej, tak? 

Pani Maria Deja: No nie wiem dlaczego akurat tam. 

Pan Sylwester Różycki: Czeka Pani na wyjaśnienia, tak? 

Pani Maria Deja: Czekam, czekam na wyjaśnienia, tak. Nie mam. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o sprawdzenie quorum. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia Aktu o utworzeniu samorządowej instytucji kultury - 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Orońsku; 

Wyniki głosowania: ZA: 1, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (1) Monika Wiecheć PRZECIW (10) Karol Białas, Małgorzata Burek, 

Maria Deja, Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam 

Stańczyk, Katarzyna Taras, Bogdan Zdon WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Renata Bączek, Mariusz 

Wojcieszak, Artur Zasada NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nie została przyjęta. 

 

f) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Orońsku; 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby w tej sprawie coś dodać lub zapytać? 



 

Głosowano w sprawie: uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Orońsku; 

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (2) Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak PRZECIW (10) Karol Białas, 

Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, 

Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, Katarzyna Taras, Bogdan Zdon WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Renata Bączek, Artur Zasada NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nie została przyjęta. 

 

g) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2022-2036; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Sekretarza Gminy Pana 

Józefa Bakułę. 

 

Pan Józef Bakuła: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado myślę, że raz przedstawię te zmiany, bo 

one będą identyczne… 

Pan Sylwester Różycki: Tak. 

Pan Józef Bakuła: … zarówno w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jak i w budżecie 

tegorocznym. I będę się posługiwał uzasadnieniem, czyli opisową stroną, bo myślę, że jak 

powiem, że w paragrafie 7512 zmieniano kwotę taką i taką, to niewiele Państwu powie, tak jak 

i mnie niewiele mówi, natomiast jak powiem: ochotnicze straże pożarne – wprowadzono dotację 

w kwocie 41 500 otrzymaną z Województwa Mazowieckiego na zakup quada dla jednostki OSP 

Dobrut, nasz udział – bo to jest finansowanie pół na pół – nasz udział już był wcześniej przyjęty 

do budżetu, a więc wprowadzamy te pieniądze marszałkowskie, nazwiemy to tak, żeby można 

dokonać zakupu zgodnie z obietnicą jaką złożyliśmy, że do końca roku zdołamy to zrobić. 

W punkcie 2 zwiększono plan o kwotę 2 094 011 złotych z tytułu dodatkowych dochodów na 

2022 rok udziałów we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych. Zwiększono nam 

ten dochód, wprowadzamy go do budżetu i do Wieloletniej Prognozy Finansowej. W puncie 

3 zwiększono plan o kwotę 4 067 złotych z tytułu wpływu środków z Funduszu Pomocy na pomoc 

obywatelom Ukrainy. Te kilka punktów cztery, czy pięć kolejnych będą dotyczyły GOPS’u 

i został zwiększony plan – dostaliśmy pieniądze, trzeba to wprowadzić do budżetu – powtórzę 

kwota 4 067 złotych. Zmniejszono plan o kwotę 1 101 złotych z tytułu dotacji celowej na zasiłki 

okresowe. Policzyliśmy potrzeby, o 1 101 złotych jest za dużo, musimy to oddać, nie 

spożytkujemy tego i wprowadzimy zmiany w budżecie. W piątym punkcie zmniejszono plan 

o kwotę 2 301 złotych z tytułu dotacji celowej na wypłatę dodatku 400 zł dla pracownika 



socjalnego. Jeden z pracowników socjalnych, a właściwie jedna, zwolniła się od któregoś tam 

miesiąca, w związku z tym to zapotrzebowanie – został nam jeden pracownik socjalny – 

w związku z tym to zapotrzebowanie na dodatek dla pracownika socjalnego zmniejszyło się. 

Nikomu innemu poza pracownikiem socjalnym nie można go wypłacić. Punkt 6: zmniejszono 

plan o kwotę 100 105 złotych z tytułu dotacji celowej na zadania zlecone z zakresu administracji 

rządowej na sfinansowanie dodatków osłonowych oraz kosztów obsługi. Tak jak w którymś 

z poprzednich punktów, policzyli w GOPS’ie potrzeby, z tego tytułu zostaje 100 105 złotych, 

których nie wykorzystamy, musimy to oddać i oczywiście umieścić w budżecie i Wieloletniej 

Prognozie. 7 – zwiększono plan o kwotę 882 810,57 złotych pochodzące z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków dla gospodarstw domowych z tytułu 

wykorzystania niektórych źródeł ciepła. Powrót dodatku węglowego, potem jeszcze te inne 

dodatki wchodziły za inne źródła ciepła, tak oszacowaliśmy już złożone wnioski i dostaliśmy 

te pieniądze, wprowadzamy do budżetu. 8 – wprowadzono dochody w kwocie 149 619,92 złotych 

pochodzące z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 przeznaczonych na wypłatę dodatków dla 

podmiotów wrażliwych. Podmioty wrażliwe to jest ZOZ, to są szkoły, przedszkola. Także 

przewidziano dla nich dodatki w związku z drastycznym wzrostem kosztów nośników energii. 

9 – wprowadzono wydatki w kwocie 4 350 000 związane z preferencyjną sprzedażą węgla dla 

mieszkańców gminy. Jak już wspominałem, dostaliśmy już pierwsze dostawy węgla. Oczywiście 

to jest kwota oszacowana. Ile my w tym roku zdołamy obrócić dopiero zobaczymy, bo węgiel 

spływa. Jutro jadą i chyba w sobotę jeszcze jadą kierowcy też. 

Pan Piotr Grela: Do soboty są codziennie dostawy. 

Pan Józef Bakuła: Tak. Codziennie dostawy. Oczywiście ten tryb jest taki, że my dostajemy 

węgiel, dostajemy fakturę, na którą mamy dwa miesiące czasu na jej zapłacenie, w międzyczasie 

sprzedajemy, a więc przyjmujemy wpłaty od mieszkańców, od nabywców tego węgla i tak 

naprawdę swoich środków angażować nie będziemy. Ale do budżetu, żeby móc tym obracać, 

trzeba wprowadzić. No i po stronie wydatków te rzeczy niektóre będą się powtarzać, natomiast 

niektóre dotyczą jeszcze jakiś zakupów, czy inwestycji, które chcemy potem zrobić, bądź też są 

prawie, że wykonane albo wykonane i to będziemy służyć ewentualnie informacjami. Dokonano 

przeniesienia wydatków bieżących w kwocie 40 000 złotych, zmian z paragrafów w następujący 

sposób: wprowadzono nowe zadanie – budowa dróg gminnych w miejscowości Guzów-Kolonia 

(Wólka Guzowska) na działkach czterech, określono nakłady w kwocie 244 000 złotych. 

Pan Sylwester Różycki: Działka jest. Przez dwa. 

Pan Józef Bakuła: Działki były podane: 799 błędnie było łamane przez 1, jest 799/2, 800/1, 807 

i 877. To jest na czterech działkach ta droga. Zadanie pod nazwą „Budowa drogi w miejscowości 

Guzów-Kolonia (Wólka Guzowska) na działkach 800 i 799 (dokumentacja geodezyjna, akt 

notarialny)” włączono do zadania  powyższego jako jedno zadanie. Wprowadzono nowe zadanie 



pod nazwą „Budowa drogi gminnej relacji Dobrut-Bąków-Ciepła” i określono wydatki w kwocie 

24 000 złotych. Kolejny punkt: drogi wewnętrzne – wprowadzono nowe zadanie pod nazwą 

„Przebudowa dróg wewnętrznych na działkach nr 203, 207 w miejscowości Łaziska, gmina 

Orońsko” i określono wydatki w kwocie 10 000 złotych przeznaczone na wykonanie 

uproszczonej koncepcji projektowej i Programu Funkcjonalno-Użytkowego. I w rozdziale 70005 

zwiększono planowane wydatki o kwotę 10 000 złotych. Kolejny punkt: zmniejszono o 280 

złotych planowaną kwotę dotacji na projekt „Regionalne partnerstwo samorządów Mazowsza dla 

aktywizacji społeczeństwa informacyjnego w zakresie e-administracji, geoinformacji” zgodnie 

z otrzymanym aneksem. Tu jest akurat oszczędnie, zmniejszono. W rozdziale 75023 zwiększono 

o kwotę 80 291 złotych planowane wydatki na wynagrodzenia, m.in. na wypłatę nieplanowanej 

nagrody jubileuszowej oraz z powodu niedoszacowania planu wynagrodzeń. Następny, 

ochotnicze straże pożarne – dokonano zmian w wydatkach majątkowych w sposób następujący: 

wprowadzono nowe zadanie „Zakup dla OSP nowego quada” – to już mówiłem po stronie 

dochodowej, więc to jest to samo, dlatego nie będę się może powtarzać – wycofano zadanie 

„Dotacja dla OSP Dobrut”, bo będziemy my dokonywać zakupu, a nie OSP, wprowadzono nowe 

zadanie „Dofinansowanie zakupu mobilnego systemu powiadamiania dla OSP Tomaszów, gmina 

Orońsko” i określono wydatki w kwocie 5 000 złotych. Środki zostaną przekazane w formie 

dotacji. Tak jak mówiłem, są trzy źródła finansowania, my do tego dokładamy 5 000. 

6 – dokonano sprostowania planu wydatków w kwocie 60 złotych związanych ze zmianą rodzaju 

zadania ze zleconych na własne. 7 – zwiększono planowane wydatki o kwotę 17 000 na zapłatę 

za przebywanie w domach pomocy społecznej mieszkańców gminy. 8 – dokonano zmiany 

związanej ze zmianą dotacji celowej opisanej w części dochodów punkt 4 w kwocie 1 101 złotych 

– przypomnę, że ten punkt 4 to była dotacja celowa na zasiłki okresowe. Dokonano zmiany – 

punkt 9 – związanej ze zmianą dotacji celowej opisanej w punkcie 5 dochodów w kwocie 2 301 

złotych oraz zmniejszono plan wydatków na szkolenia o kwotę 960 złotych. To znowu jest 

podniesienie do strony dochodowej. 10 – dokonano zmian planu wydatków związanych ze 

zmianą dotacji celowej opisanej w części dochodów punkt 6 w kwocie 100 105 złotych oraz 

wprowadzeniem dotacji celowej z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę dodatków 

dla gospodarstw domowych z tytułu wykorzystywania niektórych źródeł ciepła w kwocie 882 

810,57 złotych. To są wszystko oczywiście dotacje rządowe, które dostajemy na wypłaty tych 

wydatków związanych ze źródłami ciepła, tych osłonowych. 11 – dokonano zmian związanych 

z wprowadzeniem dotacji w kwocie 149 619,92 złotych pochodzącej z Funduszu COVID-19 

przeznaczonych na wypłatę dodatków dla podmiotów wrażliwych. O tym też mówiłem po stronie 

dochodowej. 10 – w rozdziale dokonano przesunięć planu wydatków pomiędzy paragrafami 3110 

i 4110 związanymi z bieżącą działalnością. 11 – zwiększono planowane wydatki o kwotę 6 000 

złotych na zapłatę za wykonanie procedury przetargowej na odbiór odpadów komunalnych 



Gminy na 2023 rok w kwocie 4 500 złotych oraz uzupełniono niedoszacowane wydatki. 

12 – zwiększono planowane wydatki bieżące o kwotę 4 350 000 złotych związane z preferencyjną 

sprzedażą węgla. To samo co po stronie dochodowych – wprowadzamy to do budżetu, żeby móc 

węglem obracać. Wprowadzono nowe zadanie majątkowe pod nazwą „Zakup posypywarki do 

zimowego utrzymania dróg” i określono wydatki w kwocie 55 000 złotych. W wyniku 

wprowadzonych zmian plan dochodów budżetu zwiększył się o kwotę 7 418 501,49 złotych, 

natomiast plan wydatków zwiększył się o kwotę 5 718 501,48 złotych. W treści uchwały 

dokonano również sprostowania oczywistej omyłki popełnionej w uchwale z 31 października 

bieżącego roku – po prostu błąd rachunkowy – projekt 6 „Dostępny samorząd – granty” 

zrealizowanym przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w ramach 

działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 ustalając 

prawidłową kwotę planu wydatków – było zapisane 163 822 złote, powinno być 161 531 złotych. 

Tak jak mówiłem, błąd rachunkowy, to jest sprostowanie. W wyniku zmian wprowadzonych 

w planie dochodów i wydatków deficyt budżetu zmniejszył się o kwotę 1 700 000. Powstała 

nadwyżka została zaplanowana jako rozchód związany z założeniem lokaty w kwocie 1 700 000. 

Środki te w roku 2023 będą stanowiły przychody przeznaczone w budżecie 23 na pokrycie 

deficytu. Proszę Państwa, dlaczego ten manewr z lokatą? Otóż dlatego, że w projekcie budżetu 

jaki został wysłany do zaopiniowania w RIO, opiekun zauważył, że wydatki bieżące są większe 

od dochodów bieżących, a tak być nie może. W związku z tym, zapowiedział, że opinia będzie 

negatywna. Po konsultacjach, postanowiliśmy – z Panią Skarbnik, która mi pomaga, przecież ja 

w tym nie jestem biegły – że założymy lokatę, którą się zerwie na początku roku, będzie to 

stanowić dochody bieżące i wtedy ten problem zniknie. To jest oczywiście po konsultacji z RIO 

z Panem Rafałem Grabowskim, który się nami opiekuje. A w ogóle to utrzymujemy ścisłe 

kontakty z RIO, żeby nie popełnić jakiś błędów, bo nie mając Skarbników bardzo łatwo o to. I tak 

wyglądają te wszystkie propozycje przeniesień, bardzo proszę Państwa o uchwalenie tych zmian. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Przyjmujemy dotację do węgla, jeśli dobrze zrozumiałem. 

Pan Józef Bakuła: Nie, tylko do budżetu przyjmujemy kwoty, natomiast żadnych dotacji, my 

pieniędzy do tego nie dokładamy. Ale muszą być zapisy w budżecie… 

Pan Sylwester Różycki: Zaksięgowane. 

Pan Józef Bakuła: …. i po stronie dochodowej i wydatkowej, żebyśmy mogli tym węglem 

obracać. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Miałem na myśli to, żeby właśnie tym mieszkańcom jakoś dowieźć. 

Jeżeli Gmina to dostanie, mamy koparkę. bo jeżeli oni dostają 3 000 no to już jeden na Guzowie 

nie żyje. 

Pan Józef Bakuła: Ale co to znaczy te 3 000? 

Pan Mariusz Wojcieszak: Dostają do węgla. Do ręki. A jeżeli by dostali węgiel… 



Pani Maria Deja: To nie jest to. To nie jest to. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Nie Mariusz. 

Pan Józef Bakuła: Dodatki do węgla to było zupełnie inne przedsięwzięcie, które realizujemy 

w dalszym ciągu, bo jeszcze te pojedyncze wnioski, ale jeszcze wpływają. 

Pan Mariusz Wojcieszak: To nie wiem, jakoś się tak. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Pieniądze to już wziął. 

Pan Józef Bakuła: Natomiast węgiel mamy po 2 000 złotych. 

Pani Maria Deja: Teraz musi zapłacić. 

Pan Sylwester Różycki: Teraz ma możliwość kupić. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Nie, wziął, tylko już poszło. 

Pan Józef Bakuła: Ale to na to, to już nic nie poradzimy. Węgiel mamy po 2 000 złotych, czyli 

po cenie preferencyjnej. My go kupujemy po 1 500, ale proszę pamiętać o tym, że trzeba zapłacić 

transport, trzeba zapłacić dystrybutora, który będzie rozdzielał. A dowóz węgla to już musi sobie 

klient umawiać z tym dystrybutorem. On obiecał, że tak – w granicach od chyba 50 do 80 złotych. 

Pan Piotr Grela: Od 50 do 100 złotych powiedział. 

Pan Józef Bakuła: W zależności od odległości jaką musi dowieźć. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Ja wiem gdzie jest do odebrania, tylko że właśnie… no dobrze, nie 

ważne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o sprawdzenie quorum, po czym stwierdził, że w obradach 

uczestniczy 14 Radnych. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2022-

2036 wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/329/2022 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

14 grudnia 2022 r. w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 

2022-2036 została przyjęta jednogłośnie wraz z autopoprawką. 

 

 



h) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2022 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że projekt uchwały został już przedstawiony i zapytał 

czy są już jakieś pytania? 

Pan Piotr Grela: Też z autopoprawką. 

Pan Sylwester Różycki: Z autopoprawką tak, tak. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Powiem tak jeszcze w gwoli sprostowania, w sklepie jako na małżonkę 

nie dotyczy mnie, bo nie mogę, bo na firmę nie, w domu mam panele i pompę ciepła, dlatego 

tutaj się trochę zamotałem z tym węglem. 

Pan Józef Bakuła: To tak jak ja – nie mogę skorzystać z żadnej dopłaty, bo mam gaz sieciowy. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2022 rok wraz 

z autopoprawką. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria 

Gajewska, Wiesława Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Adam Stańczyk, 

Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Ewelina Suligowska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LXV/330/2022 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

14 grudnia 2022 r. w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2022 rok została 

przyjęta jednogłośnie wraz z autopoprawką. 

 

9. Wolne wnioski. 

Pan Maria Deja: W sprawach różnych tak szybciutko, odśnieżanie jako tako jeszcze… 

Pan Sylwester Różycki: Walczą. 

Pani Maria Deja: … sypanie czymkolwiek to po prostu jest makabra. Czy to i powiatówki i u nas. 

Pani Renata Bączek: Powiat nie odbiera telefonów. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Wszędzie. 

Pani Maria Deja: Powiat nie odbiera telefonów. 

Pan Sylwester Różycki: Pogoda. 

Pani Maria Deja: To jest temat na czasie niestety. 

Pan Sylwester Różycki: Na czasie, tak. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Ale śniegu nam przybywa. 

Pan Adam Stańczyk: Na temat powiatówek, to tam jest zalecenie od kierownika, że mają 

obowiązek posypywać krzyżówki i na zakrętach. 



Pani Wiesława Kaczyńska: Ale nawet na krzyżówkach nie ma. 

Pani Maria Deja: Ale reszty nie? 

Pan Adam Stańczyk: Ale to też jeszcze przy wybranych terenach, gdzie się mówi o Majdowach, 

tamtych innych, a tu u nas, a Orońsko to jest takie. 

Pani Maria Deja: To już w ogóle nie. Mam ludzi, którzy jeżdżą w inne gminy, inne tereny i mówią, 

że wjeżdżają w Gminę Zakrzew – normalnie się jedzie, po Gminie Orońsko normalnie na 

trójeczce, bo się nie da jechać no. 

Pan Adam Stańczyk: To jest sprawa dla oszczędności. 

Pani Maria Deja: Rozumiem. 

Pan Adam Stańczyk: Bez dyspozycji kierownika, kierowcy niewolno nic przycisnąć dodatkowo. 

Pani Maria Deja: Czyli że nic z tego nie będzie. Będziemy… I dlatego mamy samochody 

w rowach, no nie ukrywajmy no, w Ciepłej… 

Pani Renata Bączek: Tam chyba Pani sekretarka jest zwolniona, bo tam nikt nie odbiera cały 

dzień. 

Pan Adam Stańczyk: Nie, albo zablokowane, bo jak nie ma wytłumaczenia, to po co odbierać. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Odłączą i… 

Pani Maria Deja: Zależy im na tych wypadkach wszystkich czy co? 

Pan Mariusz Wojcieszak: Jak zawsze było odśnieżane jak najbardziej, jak była – teraz nie będę 

rzucał nazwiskami – tak teraz nie. 

Pan Artur Zasada: Może ja przy okazji, bo chodzi o tę drogę na Wólce Guzowskiej – chciałem 

podziękować Radnym, że dzisiaj przegłosowali tę budowę tej drogi. Kwota jest 249 000, no 

troszeczkę miało być mniej, wyszło jak wyszło. Chciałem im podziękować za to, że to 

przegłosowali. Chciałem też podziękować Kierownikowi za zaangażowanie w budowę tej drogi, 

bo tam trochę Kierownik nerwów zjadł, prawda? Było tam parę… 

Pan Piotr Grela: Wszystko jest warte tego celu, który razem osiągnęliśmy. Tam to podsumuję. 

Pan Sylwester Różycki: A co by dopiero było jakby były grunty nie nasze, Panie Arturze. 

Pan Artur Zasada: Chciałem za to podziękować, wreszcie będziemy mieli to zrobione. 

Pan Józef Bakuła: Proszę Państwa, skoro już zaczęliśmy podziękowania – ja też chcę 

podziękować. Bardzo Panu Przewodniczącemu Różyckiemu, Panu Przewodniczącemu Zdonowi 

i wszystkim Państwu, bo mamy sytuację szczególną, trudną i Panowie nie robili problemu z tego, 

że dostali później materiały, niż powinni. Taka postawa, że jest problem, to wszyscy staramy się 

go rozwiązać jest postawą budującą. Bardzo Państwu dziękuję. 

Pan Sylwester Różycki: Przy zachowaniu procedur wszystkich. 

Pan Bogda Zdon: Szanowni Przewodniczący Komisji, mam taką prośbę, aby – odbędzie się 

posiedzenie wspólne Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych z Przewodniczącymi 



Komisji. Mam prośbę, żeby Przewodniczący Komisji przygotowali wnioski, poprawki do 

budżetu jakie wypracowali na Komisjach. 

Pan Sylwester Różycki: Termin? 

Pan Bogdan Zdon: Żeby były… 

Pan Sylwester Różycki: Wstępny. 

Pan Bogdan Zdon: Nie wiem jaki będzie, kto tam zrobi itd…. żeby na Komisję wspólną. 

Pani Maria Deja: Ale my dopiero daliśmy. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, ale jakieś jeszcze uwagi, tak? 

Pani Maria Deja: Jakieś tak. 

Pan Mariusz Wojcieszak: No właśnie Panie Bogdanie, od razu się usprawiedliwię – przecież ten 

budżet będzie hulał. 

Pan Sylwester Różycki: Dobrze. Panie Mariuszu, jeszcze ma odbyć się Komisja właściwa i o tym 

Pan mówi, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Tak. 

Pani Maria Deja: Ale po świętach? 

Pan Sylwester Różycki: Czekamy na opinię RIO jeszcze, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Nie wiem jeszcze. Będziemy mieli opinie i wtedy. 

Pan Józef Bakuła: Nie mamy jeszcze opinii RIO, a termin ma do 15’go, czyli do jutra. W tym 

tygodniu powinna dojść. 

Pan Mariusz Wojcieszak: Ja jeszcze wrócę jednak do podziękowań. Znowu w kierunku Pana 

Kierownika, bo nawiązując do odśnieżania, to już nic, ale droga jaka jest zrobiona w kierunku 

wysypiska – zna Pan kierunek, Guzów wysypisko – no to jest no takie śliczne. 

Pan Sylwester Różycki: To jak Pan barierki pilnował? 

Pan Mariusz Wojcieszak: Słucham? 

Pan Sylwester Różycki: Jak Pan barierki pilnował? Wnioski? Wnioski, zapytania? Państwo 

sołtysi? 

Pani Barbara Prokop: Ja mam gorącą prośbę, bo tych przystanków jest tylko 6 na trasie E7, 

o oczyszczenie wiat po prostu, bo jak się czy wchodzi czy wychodzi z busa no nie trudno jest 

znaleźć się… 

Pan Sylwester Różycki: Ze śniegu, tak? 

Pani Barbara Prokop: Ze śniegu i z tego no – mimo, że tam traktorek przejechał, oczyścił, ale 

7’ką jak jechali z powrotem wszystko. 

Pan Piotr Grela: To się powtarza sytuacja co roku, bo co my odśnieżymy, to oni jak odśnieżają to 

zasypują. 

Pan Adam Stańczyk: Pani sołtys dzisiaj już zostało zrobione. 

Pan Mirosław Sasin: Przystanki są dzisiaj załatwione i oczyszczone są. 



Pan Sylwester Różycki: Czyszczone są. 

Pan Mirosław Sasin: Dzisiaj było czyszczone. 

Pani Barbara Prokop: No ja rano jechałam, były zawalone. 

 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady LXV sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

                Protokołowała                         Przewodniczący Rady Gminy 

              

          Marta Gruszczyńska                                                       Sylwester Różycki 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z LXV sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 
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